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GAZETECİLERE YÖNELİK 
SALDIRILAR DURSUN
Gazetecilik, toplumun bel kemiğini 
oluşturan ve bireylerin bilgiye eri-
şimini sağlayan hayati bir meslek 
dalıdır. Bu meslek, kamuoyunun 
bilgilendirilmesi, demokrasinin 
sağlanması ve toplumsal olayla-
rın şeffaf bir şekilde aktarılması 
açısından kritik bir rol oynamak-
tadır. Gazetecilerin yaptığı haber-
ler, yalnızca bir olayın aktarımını 
değil, aynı zamanda o olayın arka 
planındaki sosyal, siyasi ve eko-
nomik dinamikleri de gün yüzüne 
çıkarmaktadır. Bu bağlamda, ga-
zetecilik, toplumdaki seslerin du-
yulmasını ve çeşitli perspektiflerin 
dile getirilmesini sağlar.
Ancak, gazetecilerin rollerini yeri-
ne getirirken karşılaştıkları güçlük-
ler giderek artmaktadır. Hepimizin 
bildiği gibi, gazeteci olmak cesa-
ret ve özveri gerektirir. Her gün, 
doğru haberler yaparken, çeşitli 
tehditler ve baskılarla yüzleşmek 
zorundadırlar. Bu durum, yalnızca 
gazetecilerin değil, aynı zamanda 
toplumun da büyük bir sorunu ha-
line gelmiştir. Gazetecilere yönelik 
şiddet, bu meslek grubunun işlevi-
ni yerine getirmesini engelleyerek, 
demokratik bir toplumun temelle-
rini sarsmaktadır.
Toplumun kendisi, gazetecilere 
destek vermekle yükümlüdür. Ga-
zetecilik, toplumun tüm kesimleri-
ni kapsayan bir hizmet sunar ve bu 
hizmetin her birey için ulaşılabilir 

olması gerektiğini unutmamalıyız. 
Bizler, gazetelerin, televizyonların 
ve dijital medyanın sunduğu bil-
gilere ihtiyaç duyarız; bu bilgile-
rin güvenilir ve tarafsız olmasıysa 
esas koşuldur. Bu nedenle, gazete-
cilere yönelik şiddeti kınamak ve 
onların haklarını savunmak, sade-
ce onların değil, hepimizin sorum-

luluğudur. Unutmayalım ki, özgür 
ve bağımsız gazetecilik, özgür bir 
toplumun en önemli teminatıdır.
Gazeteciler mesleklerini yaparken 
birçok zorlukla karşılaşıyorlar ba-
zen bu zorluklar şiddet görmeye 
kadar gidiyor. Bunun son örnekle-
rinden biri Balıkesir Burhaniye il-
çesinde yaşandı. 3'te

Cumhurbaşkanlığı İletişim Başkanlığı 
Basın Kartı Yönetmeliği’ne göre hak 
edilmiş basın kartlarının lise mezunu 

olmayan meslektaşlarımızın değişim müracaa-
tında kartlarının iptali bir hak gaspıdır. Türkiye 
Gazeteciler Federasyonu (TGF) Basın Kartla-
rının iptal edilmesiyle ilgili yaptığı açıklamada 
şu görüşlere yer verdi. İletişim Başkanlığı’nın 
10 Mart 2023 tarihinde yürürlüğe giren Basın 
Kartı Yönetmeliği’nin 8. maddesi (b) fıkrasına 
göre, basın kartı talep eden kişilerin en az lise 
veya dengi bir okuldan mezun olması şartı yü-
rürlükte. 15 Yıl önce lise mezunu şartı kaldırıl-
dığında basın kartı alan ve 15 sene basın kartı 
taşıyan gazeteci meslektaşlarımızın kazanmış 
oldukları hakları gasp ediliyor.

MESLEKTAŞLARIMIZIN KARTLARI 
USULSÜZCE İPTAL EDİLİYOR

29 Aralık 2011tarihli ve 28157 sayılı Resmi 
Gazete’de yayınlanan Basın Kartı Yönetmeli-
ğinde değişiklik yapılmasına dair yönetmeliğin 
Geçici 6. Maddesi : “Mensuplarına basın kartı 
verilebilecek basın-yayın kuruluşlarında; ha-
len çalıştıklarını ve son 36 ay süre ile de bilfiil 

çalıştıklarını Sosyal Güvenlik Kurumundan 
alacakları prim döküm cetveli ile belgeleyerek, 
bu maddenin yayımını takip eden 1 ay içinde 
müracaat eden basın mensupları hakkında, 5 
inci maddenin birinci fıkrasının (b) bendi hük-
münde öngörülen şart aranmaz ve ilgililerin 
başvuruları Basın Kartı Komisyonuna iletilir.” 
İle basın mensuplarının Lise mezunu olmasalar 
dahi basın kartı başvuru yapma hakkı tekrar 
tanınmıştır. İletişim Başkanlığının kurulması 
sonrasında 14.12.2018 tarihli ve 30625 sayılı 
Resmi Gazete’de yayınlanan Basın Kartı Yö-
netmeliğinin “Saklı haklar” başlıklı MADDE 
41-(1) 
Bundan önceki yönetmeliklere dayanılarak;
a) Usulünce verilmiş olan basın şeref kartı ile 
sürekli nitelikte basın kartı sahiplerinin,
b) 6 ncı maddedeki diğer şartları taşımaları 
kaydıyla, asgari öğrenim şartını taşımamala-
rına rağmen basın kartı alanların hakları sak-
lıdır” hükmüne yer verilerek, lise mezunu ol-
mayan basın mensuplarının basın kartı hakları 
devam ettirilmiştir. Yukarıda belirtmiş oldu-
ğumuz yönetmeliğe göre 15 yıldır basın kartı 
taşımaya hak kazanmış meslektaşlarımızın 

yenileme ve değişiklik müracaatları sonrasın-
da ilgili personel tarafından öğrenim durumu-
nun uygun olmadığı gerekçesiyle uygulamanın 
tekrar yürürlüğe girdiğini iletmesi sonucunda 
e-devlet üzerinden bakıldığında meslektaşla-
rımızın basın kartlarının iptal edildiği tespit 
edilmiştir.

GAZETECİLİK MESLEĞİNİ YOK ETMEYE 
ÇALIŞIYORLAR

İletişim Başkanlığı tarafından alınan kararla, 
süresi dolan basın kartlarına sahip ortaokul 
veya ilkokul mezunu gazetecilerin kazanmış 
olduğu haklar sonrasında bugün turkuaz ba-
sın kartları iptal edilecek. Türkiye genelinde 
5 bine yakın gazeteciyi etkileyen bu yeni dü-
zenleme, resmi olarak henüz Resmi Gazete de 
yayımlanmadı ancak uygulamaları şimdiden 
basın camiasının gündemine oturdu. Masa ba-
şında oturarak bu mesleği sahada icra etmeyen 
birçok kişiye basın kartı dağıtan İletişim Baş-
kanlığı, kanun ve yönetmeliklerle belirlenen 
meslektaşlarımızın kazanmış oldukları hakları 
gasp etmesi basın özgürlüğüne ve gazetecilik 
mesleğine büyük zarar vermiştir.

KAZANILMIŞ HAKLARIN KORUNMASI 
TALEP EDİYORUZ

13.07.2012 tarihli komisyon ve Geçici 5. Ve 
Geçici 6. Madde kapsamında basın kartı alma 
hakkı kazanan basın mensubu arkadaşlarımı-
zın mağduriyetlerinin giderilmesi için gerek 
yönetmeliğe eklenecek bir ibare veya yürür-
lükteki yönetmeliğin 49 ncu maddesinde zik-
redilen “Bu yönetmeliğin yürürlüğe girdiği 
tarihten önce usulüne uygun olarak verilmiş 
olan basın kartı sahiplerinin bu yönetmelikte 

belirtilen tüm şartları taşımaları kaydı ile ge-
çerliliğini korumaya devam eder” hükmü kap-
samında meslektaşlarımızın kazanılmış olan 
basın kartı haklarının devamını Türkiye Gaze-
teciler Federasyonu (TGF) olarak talep ediyor 
ve mağduriyetlerinin giderilmesini istiyoruz. 
Kazanılmış basın kartı haklarına istinaden; 
İletişim Başkanlığı tarafından meslektaşları-
mızın haklarının gasp edilmemesi yönünde 
konunun takipçisi olacağımızı ve hukuki giri-
şimleri de başlatacağımızı meslektaşlarımıza 
ve kamuoyuna duyuruyoruz.

TGF; KAZANILMIŞ BASIN KARTLARI 
HAKLARI GASP EDİLİYOR

MESKİ’DEN MERSİN GENELİNE MESKİ’DEN MERSİN GENELİNE 
8,3 MİLYAR TL’LİK YATIRIM8,3 MİLYAR TL’LİK YATIRIM
MESKİ Genel Müdür-
lüğü tarafından Mezit-
li İlçesi’nde yapımına 
başlanacak olan ‘İçme 
Suyu Altyapı Proje-
si’nin Temel Atma Tö-
reni; Mersin Büyükşe-
hir Belediye Başkanı 
Vahap Seçer’in de katı-
lımıyla gerçekleştirildi. 
Tasarımı 2050 yılı için 
öngörülen nüfusa göre 
yapılan proje ile Mezit-
li’nin içme suyu prob-
lemleri çözülecek. 6'da

Yenişehir Belediyesi geleceğin 
ressamlarını buluşturdu
Mersin Yenişehir Belediyesi tara-
fından düzenlenen 22. Geleneksel 
Ahmet Yeşil Çocuk Resim Ya-
rışması sona erdi. Yeteneklerini 
sergileyen geleceğin ressamları 
Dünyaca ünlü Mersinli ressam 

Ahmet Yeşil ile tanışma fırsatı 
yakaladı. Yarışmanın ödül töre-
ninde konuşan Yenişehir Belediye 
Başkanı Abdullah Özyiğit, “Ço-
cuklarımız sanatla büyüsün isti-
yoruz.” dedi. 3'te

BAŞKAN TUNCER’İN HAYATA 
GEÇİRDİĞİ SOSYAL ALANLAR 
YOĞUN İLGİ GÖRÜYOR

Mezitli Belediye Başkanı Ahmet Serkan Tuncer, 
kısa süre önce halkın hizmetine açılan Kent Lokan-
tası ve belediye bünyesine alınarak yenileme işlem-
leri gerçekleştirilen, vatandaşların uğrak noktası 
olan Tandır Evi’ni ziyaret ederek vatandaşlarla bir 
araya geldi. 3'te

Ulu Önder Mustafa Kemal 
Atatürk, ölümünün
86. yılında Mersin’de anıldı
Türkiye Cumhuriyeti’nin kurucusu Büyük Önder 
Mustafa Kemal Atatürk, ebediyete irtihalinin 86. 
yılında Mersin’de düzenlenen törenlerle anıldı. 7'de

EKMEN İLETİŞİM BAŞKANI ALTUN’A SESLENDİ 
YEREL BASINA KIYMAYIN, İLAN ZAMMI YÜZDE 
32 DEĞİL, YÜZDE 60 OLMALI!
DEVA Partisi Genel Başkan Yar-
dımcısı Mehmet Emin Ekmen, yerel 
basının son dönemde tasarruf genel-
gesi başta olmak üzere artan mali-
yetler nedeniyle yaşadığı zorlukları 
TBMM gündemine taşıdı. 3'te

KADINA YÖNELİK KADINA YÖNELİK 
ŞİDDETİ BİTİRMEK ŞİDDETİ BİTİRMEK 

HEPİMİZİN HEPİMİZİN 
SORUMLULUĞUDURSORUMLULUĞUDUR

7'DE7'DE
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Mersin’in kıyı şeridindeki ilçelerindeki  düzensiz 
yapılaşma geçen hafta yapılan Büyükşehir Belediye 
Meclisinde gündeme geldi.
Bu konuyla ilgili yaz aylarında Erdemli İlçesindeki 
çarpık yapılaşmadan söz etmiştim.
Yaz aylarını geçirdiğim Erdemli İlçesinde artan 
nüfus yoğunluğu nedeniyle hizmetleri aksadığından 
söz etmiştim.
Büyükşehir yasası çıkmadan önce küçük beldelerde 
yeterli teknik elamanın olmaması nedeniyle keyfi 
imarların verildiğine tanıklık etmiştik.
Ama Erdemli Belediyesi maalesef küçük beldelerin 
yaptığı çarpık yapılaşmayı aratır duruma geldi.
Erdemli eski Belediye Başkanı Mükerrem Tollu dö-
neminde verilen inşaat izni nedeniyle Çeşmeli’den 
Alata’ya kadar sahillerde nefes alacak yer kalmadı.
Liman diyarı olarak ünlenen Erdemli sahilleri şimdi 
beton bahçelerine dönmüş durumda.
Başkan Vahap Seçer Büyükşehir Meclisin-
de,”Erdemli’de göz göre göre yapılaşma katliamı 
yapılıyor” dedi.
Erdemli’de yapılaşma ile ilgili yaşanan sıkıntılara 
ilişkin vatandaşlar büyük şikayetler aldıklarını be-
lirten Başkan Vahap Seçer” Erdemli’de yapılan yan-
lış uygulamayı engellemek zorundayız. Maalesef 
seçimlerin yapılacağı dönemde verilen inşaat ruh-
satları çığ gibi büyümekte. Her İlçe belediyesinde bu 
tür uygulamalar oluyor ama Erdemli Belediyesinde 
sadece  Mart ayında 697 inşaat ruhsatı verilmiş.”
Erdemli Belediyesinde yapılan yanlışlığın düzel-
tilmesi için Büyükşehirle birlikte hareket edilmesi 
gerekirken, bugüne kadar ilgili belediyenin böyle 
bir talebi olmamış.
Kat ve metrekare oranında görülen değişikliklerin 
kabul edilebilir noktada olmadığını belirten Baş-
kan Seçer, ilçe belediyesinden istedikleri evrakları 
kendilerine gönderilmediğini ve Erdemli Belediyesi 
hakkında Cumhuriyet Savcılığına suç duyurusunda 
bulunduklarını söyledi.
Büyükşehir Belediye Meclisinde bu konular görü-
şülürken yasalara aykırı verilen izinler sayesinde 
inşaatlar hızla bitirilmekte.
İnşaatlar tamamlandıktan sonra verilen inşaat 
ruhsatlar iptal edilse bile milli servet yıkılmasın 
diye Belediyeye baskı yapılacağı da ortada. 
Maalesef bugüne kadar kaçak yapılan hiçbir bina 
yıkılmadı.
Mersin ulu çarşı yanında yıllarca kaç kat nedeniyle 
bekleyen hayalet bina imar affından yararlanarak 
yasal statüye kazandırılarak yıkılmaktan kurtuldu.
Binalara yüksek kat verilip verilmediğini tartışılma-
dığını, imara aykırılık yoksa bir sorun olmadığını 
vurgulayan Başkan Vahap Seçer,” Biz imara aykırı 
yapılardan bahsediyoruz. Aykırılık nerede yapıl-
mışsa ben onun üzerine gitmeye çalışıyorum. Parti 
ayrımı söz konusu değil.”
Büyükşehir Belediyesinin yaptığı incelemeler 
sonunda hatalı verilen inşaatlar hakkında yasal 
işlemler yapılması için ilgili bakanlığa ve yargıya 
başvuruldu.
Ama bugüne kadar bu belediye hakkında işlem 
yapılmamasının altında yatan gerçeği de kamuoyu 
merak ediyor.
Erdemli Belediyesi Cumhur ittifakına değil de mu-
halefette olsaydı ilgili kişiler hakkında çoktan yasal 
işlem yapılmıştı.

ÇARPIK 
YAPILAŞMA

Mersin’in Erdemli ilçesinde 
düzenlenen “Kadın Hikayeleri 
Tiyatro Festivali” tiyatro sever-
leri bir araya getirdi. Erdemli 
Belediyesi tarafından kültür 
merkezinde gerçekleştirilen 
tiyatro festivali, Ayvalık Bele-
diye Tiyatrosu’nun “Hatırla Ey 
Peri” oyunuyla perdelerini ara-
ladı. Mitolojide kadın, festival-
de kadın söyleşisinin ardından 
da sahne alan ‘Siluet’ adlı söz-
süz müzikli tiyatro oyunu ise 
izleyenlere görsel bir şölen sun-
du. Festivalin son gününde ise 
‘Kurtuluşun Kadınları’ oyunu 
sahne alırken, sanatseverler üç 
gün süren festivalde tiyatroya 
doydu. Erdemlili vatandaşları 
her daim kültür ve sanatla bu-
luşturmaya devam edeceklerini 
belirten Erdemli Belediye Baş-
kanı Mustafa Kara, “Kadına 
şiddetle mücadele günü vesi-
lesiyle 1. Erdemli Kadın Hi-
kayeleri Tiyatro Festivalimizi 
başlatmış bulunmaktayız. Er-
demli halkımızın da festivale 

yoğun bir ilgisi vardı, herkese 
teşekkür ediyoruz” dedi. Tiyat-
ro festivaline yediden yetmişe 
vatandaşlar ise yoğun ilgi gös-
terdi. Oyunu çok beğendiğini 
ifade eden Aslı Doğan, “Oyu-
nu çok beğendim. Bu kadar iyi 

olacağını düşünmemiştim. Bu 
tarz festivallerin devam etme-
sini diliyorum” diye konuştu. 
Kadına şiddetin her türlü kar-
şısında olduklarını ifade eden 
Buse Yılmaz, “Kadınlar olarak 
şiddetin her türlüsüne karşıyız” 

dedi. Şule Özkan ise, “Ka-
dın olmazsa hiçbir şey olmaz. 
Her şey kadınla. Kadın evin 
direğidir, aileyi yöneten, evin 
geçimini sağlayan, aile ile iliş-
kilerini düzenleyen, emektarı-
dır yani ailenin” diye konuştu. 

Kadının çok kutsal olduğunu 
ifade eden Serhat Eskici’de, 
“Kadın demek, doğa demek, 
varoluş demek. Rahmetli Ne-
şet Ertaş’ın dediği gibi Kadın 
insan, biz insanoğlu” şeklinde 
konuştu.

MERSİN’DE KADIN HİKAYELERİ MERSİN’DE KADIN HİKAYELERİ 
TİYATRO FESTİVALİTİYATRO FESTİVALİ

Mersin Büyükşehir Belediyesi 
Sosyal Hizmetler Dairesi Baş-
kanlığı bünyesinde hizmet veren 
Emekli Evi Üyeleri, Mezitli Kültür 
Merkezi’nde düzenlenen ’Misa-
fir’ isimli tiyatro oyununu izledi. 
Bilgesu Erenus tarafından kaleme 
alınan ’Misafir’ adlı tiyatro eseri-
nin yönetmenliğini Antalya Devlet 
Tiyatrosu Sanatçısı Alpay Aksum 
üstlendi. Genel Sanat Yönetmen-
liğini Ozan Erdönmez’in yaptığı 
ve 14 Kasım’da prömiyeri yapılan 
’Misafir’ adlı tiyatro oyunu, per-
delerini bu kez 300’ü aşkın Emekli 
Evi üyesi için açtı.

“300’Ü AŞKIN 
VATANDAŞIMIZ, BİZİMLE 

BİRLİKTE OYUN DÜNYAMIZA 
ORTAK OLDULAR”

Mersin Şehir Tiyatrosu Genel Sa-
nat Yönetmeni ve Sanatçısı Ozan 
Erdönmez, ’Misafir’ isimli oyu-
nun 14 Kasım 2024 günü prömiye-
rini gerçekleştirdiklerini hatırlattı. 

Oyunun prömiyeri sonrasında ilk 
kez Mersin Büyükşehir Belediyesi 
bünyesinde bulunan Emekli Evin-
de bir matine oyunu olarak gerçek-
leştirildiğini vurgulayan Erdön-
mez, “Yaş almış vatandaşlarımızın 
mutluluğu bizler için çok önemli 
ve değerli. İyi ki buraya geldiler ve 
bizimle birlikte oyun dünyamıza 
ortak oldular. Yaklaşık 300’ü aşkın 
vatandaşımızla birlikte temsilimi-
zi gerçekleştirdik” dedi. Emekli 
Evi üyelerinden Hüseyin Güler, 
“Mersin Büyükşehir Belediyesinin 
yaptığını ne annemiz ne babamız 
yaptı. Belediye başkanımız çok 
üretiyor, çok güzel hizmetler yapı-
yor, evimize yemeğimizi bile gön-
deriyor. Temizliğimizi yapıyorlar 
ve sağlığımızı koruyorlar. Daha ne 
diyelim? Her türlü hizmeti yapı-
yorlar” diye konuştu. Misafir adlı 
oyun hakkında da konuşan Güler, 
“Tiyatro her zaman gideceğimiz 
bir yer değil. Burada tiyatro izle-
yeceğimizi duyunca sevindik, gel-

dik, seyrettik. Bu bizim için büyük 
bir mutluluk” ifadesini kullandı.

“TİYATROYU BEN ÇOK 
SEVİYORUM, KEŞKE HER 

GÜN OLSA”
Etkinliğe katılım sağlayan Emekli 
Evi üyesi Mukadder Çörekçioğlu, 
etkinliklerin yaşlanmışların sos-
yalleşmesi için çok önemli olduğu-
nu belirterek, “Başkanımız Vahap 
Seçer’e ve Meral Seçer’e çok te-
şekkür ediyoruz. Çok önemli işler 
yapıyorlar. Biz iki otobüsle geli-
yoruz. Ellerinde baston var ve bu-
raya geliyorlar. Onlar için bu çok 
önemli. Tiyatroyu ben çok seviyo-
rum, keşke her gün olsa” şeklinde 
konuştu. Hasta olmasına rağmen 
etkinliğe katıldığını söyleyen Asi-
ye Karakoyak ise “Bütün etkinlik-
lere geliyoruz, çok da memnunuz. 
Kültürle ve sanatla buluşmak çok 
güzel. Bu sayede sosyalleşiyoruz 
ve ufkumuz açılıyor” ifadelerine 
yer verdi.

’Misafir’ oyunu emekliler ’Misafir’ oyunu emekliler 
için sahnelendiiçin sahnelendi

Mersin Büyükşehir Bele-
diyesi, cumhuriyetin ku-
ruluşunun 101. yıldönümü 
etkinlikleri çerçevesinde 
Tarsuslu sanatçı Ressam 
Semra Aysen’in ‘Atatürk’ 
temalı resim sergisini va-
tandaşlarla buluşturdu. 
Mersin Güzel Sanatlar 
Galerisinde gerçekleşen 
serginin açılışında, Mer-
sin Büyükşehir Belediyesi 
Kültür ve Sosyal İşler Da-
iresi Başkanlığı Koordi-
natörü ve Opera Sanatçısı 
Bengi İspir Özdülger ile 
Ressam Semra Aysen ta-
rafından kurdele kesildi. 
Milli ve manevi değerlerin 
korunmasına ve yaşatıl-
masına katkı sunan sa-
natçıya, açılışın ardından 
çiçek takdimi gerçekleş-
tirildi. Uzun yıllar yağlı 
boya tekniği ile çalışan, 

serbest resim çalışmaları-
nın yanı sıra Atatürk de-
ğerlerini yaşatmak adına 
portrelerini resmeden sa-
natçının, sergide 30 farklı 
eseri yer aldı. Sergi açılı-
şının 10 Kasım Atatürk’ü 
Anma Günü ve Atatürk 
Haftasına denk gelmesi-
nin oldukça anlamlı oldu-
ğunu vurgulayan Özdül-
ger, her daim Atatürk ilke 
ve devrimlerinin izinden 
gideceklerini belirtti. Sa-
natçı Aysen de 35 yıllık 
sanat hayatının 4. sergi-
sinin açılışında Mersin 
Büyükşehir Belediyesi 
desteğinin kendisi için 
oldukça değerli olduğunu 
ifade ederek teşekkür etti. 
Ulu Önder Mustafa Kemal 
Atatürk’ün resmedildiği 
sergi, 14 Kasım’a kadar zi-
yaretçilere açık olacak.

Mersin Büyükşehir 
Belediyesinden ’Atatürk’ 
temalı resim sergisi

Mersin Büyükşehir Belediyesi’nin 
“Tiyatro Seyretmeyen Çocuk Kal-
masın” projesi, yeni çocuklarla 
büyümeye devam ediyor. Şehir 
Tiyatrosu ekipleri, son olarak “İki 
Bavul Dolusu” adlı çocuk oyunu-
nu, Sevgi Evi’nde kalan çocuklar 
için sahneledi.
Çocukların kültür ve sanatla ta-
nışması, yaratıcılıklarını ve ha-
yal dünyalarını geliştirmeleri 
amacıyla Mersin Büyükşehir Be-
lediyesi’nin başlattığı “Tiyatro 
Seyretmeyen Çocuk Kalmasın” 

projesi büyüyor. Şimdiye kadar 
çocuk tiyatrosu gösterimleri ile 
binlerce çocuğa ulaşan Şehir Ti-
yatrosu ekipleri, son olarak “İki 
Bavul Dolusu” adlı çocuk oyu-
nunu, Aile ve Sosyal Hizmetler İl 
Müdürlüğü’ne bağlı Sevgi Evi’nde 
kalan çocuklar için oynadı.
Büyükşehir Belediyesi Ana Hiz-
met Binası’nda yer alan Çocuk 
Sahnesi’nde oynanan oyun, büyük 
beğeni topladı.
Şehir Tiyatrosu Genel Sanat Yö-
netmeni Ozan Erdönmez, “Proje-

mizi bu sezonda da devam ettirme 
kararı aldık. Okulların ara tatil 
olması dolayısıyla, çocuk oyunla-
rımıza ara vermek istemedik. Pro-
jemiz kapsamında Belediye Ana 
Hizmet Binası’nda bulunan Mer-
sin Şehir Tiyatrosu Çocuk Sah-
nesi’nde, Sevgi Evleri’nden küçük 
hanımları ve küçük beyleri ağır-
ladık. Çocuklar, temsilden sonra 
buradan mutlu bir şekilde ayrıldı-
lar. Onlarla yeniden buluşmak için 
sabırsızlanıyoruz” dedi.

Mersin’de ‘Tiyatro Seyretmeyen 
Çocuk Kalmasın’ Projesi Büyüyor

https://www.sondakika.com/mersin-buyuksehir-belediyesi/
https://www.sondakika.com/cocuk/
https://www.sondakika.com/sehir-tiyatrosu/
https://www.sondakika.com/sehir-tiyatrosu/
https://www.sondakika.com/sanat/
https://www.sondakika.com/sevgi-evleri/
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25 Kasım, kadınlara yönelik şiddete kar-
şı uluslararası mücadele ve dayanışma 
günü.

Kadına yönelik şiddet ve Medya konusu 
ile Kasım ayında iki ayrı panele konuş-
macı olarak katıldım.

Kadına yönelik şiddete karşı uluslararası 
mücadele günü; 1999 yılında kadına yö-
nelik şiddete karşı toplumda farkındalık 
oluşturmak amacıyla Birleşmiş Milletler 

(BM) genel kurulu kararı ile ilan edilmiş-
tir. 

Kadına yönelik şiddeti ne yazık ki her 
gün artarak duyuyor hatta sokakta, ma-
hallemizde gözlerimizle görerek şahit 
oluyoruz.

Kadına yönelik şiddet; fiziksel, psikolo-
jik, ekonomik, cinsel yönlerden, aile veya 
toplum içinde yapılan, kadında her türlü 
travmaya sebep olabilecek cinsiyete daya-
lı yapılan tutum ve eylemlerdir. 

Her ne kadar toplum tarafından tasvip 
edilmese de varlığı artarak devam edi-
yor. Bu erkeğin kadına şiddeti olabildiği 
gibi kadının kadına hatta kadının erke-
ğe şiddeti bile olabiliyor. Kimden gelirse 
gelsin şiddetin tamamına karşı olmamız 
gerekir. 

Ülkemizde kadına yönelik şiddet oranları 

çok yüksektir. Televizyon programların-
da özellikle de dizilerde yoğun olarak ka-
dına yönelik şiddet sahneleri bulunmak-
tadır.

Toplumu etkilemede medyanın gücü 
tartışmasızdır. Bunun kamu yararına kul-
lanılması gerekirken bu güç farklı sebep-
ler için de kullanılabiliyor. 

Medya sahipliği, yazarlığı sorumluluk is-
ter,  medya bu gücünü salt ticari kaygılar 
ve tiraj için kullanmamalı.Reyting yada 
tiraj uğruna basın kural ve etik değer-
lerini göz ardı etmemeli.Medya toplumu 
bilinçlendirme ve olumlu yöne dönüştür-
mede etik bir role sahiptir.

Medya organlarında kadına yönelik şiddet 
görüntülerinin artmasının ana sebebi bu 
tür görüntülerin kendi içinde büyük bir 
ilgi görmesi ve çok reyting getirmesi se-
bebidir.

Bu nedenle toplumsal olaylar ve özellikle 
de şiddet konuları işlenirken  büyük has-
sasiyet gerektirmektedir. Bu hassasiyet 
açısından medya sahiplerinden medyanın 
her kademesindeki çalışanlara sunulan 
haber içeriklerinin sunuluş biçimlerinin 
getireceği sonuçlar açısından topluma 
karşı sorumlulukları bulunmaktadır. 

Medyanın asıl görevi kamuoyunu 
bilinçlendirmek ve toplumun sesi olmak-
tır. Oysa günümüz düzeninde medya 
genel halk yerine güçlülerin, egemen gru-
bun sözcülüğünü yapmaktadır.

Oysa medyanın ulusal çıkarları koruma-
nın yanında kadın, çocuk ve her türlü 
ayrımcılığa karşı da tarafsız ve yapıcı bir 
tutumda bulunması gerekmektedir.

Kadına yönelik şiddet haberlerinin sunu-
munda bu tarafsız ve etik habercilik an-

layışı ile yayın yapmalı, toplumu bu konu-
da bilinçlendirici rolünü kullanmalıdır.

Medyada kadına yönelik şiddet sahneleri 
izleyenler için hem özendirici olabilme-
kte hem de şiddete karşı insanların du-
yarsız olmalarını sağlamaktadır.Tüm bu 
sebeplerden dolayı kadına yönelik şidde-
tin önlenmesinde medyanın daha hassas 
ve dikkatli davranması gerekmektedir.

Kadına yönelik şiddet sosyal, kültürel, 
dini farklılık göstermeksizin tüm toplum-
ların önemli bir sorunudur.

25 Kasım Kadına Yönelik Şiddete Karşı 
Uluslararası Mücadele Günü vesilesi ile 
kadına yönelik şiddetin son bulduğu ve 
hak ve özgürlüklerden yararlanma nok-
tasında cinsiyet eşitliğinin sağlandığı bir 
dünya temenni ediyoruz.

25 KASIM

Mersin Yenişehir Belediyesi tara-
fından düzenlenen 22. Geleneksel 
Ahmet Yeşil Çocuk Resim Yarış-
ması sona erdi. Yeteneklerini ser-
gileyen geleceğin ressamları Dün-
yaca ünlü Mersinli ressam Ahmet 
Yeşil ile tanışma fırsatı yakaladı. 
Yarışmanın ödül töreninde konu-
şan Yenişehir Belediye Başkanı 
Abdullah Özyiğit, “Çocuklarımız 
sanatla büyüsün istiyoruz. İna-
nıyorum ki buradan nice Ahmet 
Yeşil’ler çıkacak ve biz de onların 
eserlerini galerilerimizde sergile-
mekten gurur duyacağız.” dedi.
Sadece Mersin’in değil Türki-
ye’nin de en seçkin ve prestijli 
çocuk resim yarışmalarından biri 
olarak gösterilen Yenişehir Bele-
diyesi Ahmet Yeşil Çocuk Resim 
Yarışması’nın 22.’si yapıldı.  Mer-
sinli ressam Ahmet Yeşil’in adını 
taşıyan ve Yeşil’in de jüri üyesi 
olarak yer aldığı yarışma, bu yıl da 
minik ressamları buluşturdu.  6-8, 
9-11 ve 12-15 yaş kategorilerinde 
Yenişehir Belediyesi Atatürk Kül-
tür Merkezi’nde düzenlenen resim 
yarışmasında Ahmet Yeşil, Veli 
Mert, Aynur Sakuçoğlu, İbrahim 
Tokaslan ve Taner Tunga jüri üye-
liği yaptı.
Mersin Yenişehir Belediyesi, genç 

yetenekleri sanatla buluşturarak 
onlara unutulmaz bir deneyim sun-
du. Her yıl düzenlenen ve büyük 
bir ilgi gören Yenişehir Belediyesi 
22. Geleneksel Ahmet Yeşil Çocuk 
Resim Yarışması, geleceğin ressam 
adaylarını bir araya getirdi. Sana-
ta olan ilgiyi artırmak, çocuklara 
sanatın büyülü dünyasını tanıtmak 
amacıyla düzenlenen yarışmada, 
çocuklar yeteneklerini sergilerken, 
jüri üyeleri de bu sanat yolculukla-
rına rehberlik etti.
BAŞKAN ABDULLAH ÖZYİĞİT 

“ÇOCUKLARIMIZ SANATLA 
BÜYÜSÜN İSTİYORUZ.”

Yenişehir Belediyesi 22. Gelenek-
sel Ahmet Yeşil Çocuk Resim Ya-
rışması’nın ödül töreninde konuşan 
Yenişehir Belediye Başkanı Ab-
dullah Özyiğit, çocukların sanata 
olan ilgilerinin önemine dikkat 
çekti. Özyiğit, “Çocuklarımız ya-
rışmadı, güzel bir etkinliğe katıldı-
lar. Hep birlikte renkli bir gün ya-
şadık. İnanıyorum ki buradan nice 
Ahmet Yeşil’ler çıkacak ve biz de 
onların eserlerini galerilerimizde 
sergilemekten gurur duyacağız. 
Çocuklarımızın burada olması on-
ların sanata olan ilgisini gösteriyor. 
Yenişehir’de, kentimizde bir sanat 
galerimiz yoktu; bu eksikliği gi-

dermek için Ahmet Yeşil’in de adı-
nı yaşattığımız iki galeri kurduk 
ve bugüne dek 25 sergi açtık. Ço-
cuklarımız da bu galerileri gezerek 
sanatla buluşuyor. Sanatın onların 
dünyasında farklı bakış açıları ya-
ratmasını umuyoruz. Çocuklarımı-
zın sanat olan ilgilerini artırmak, 
gelecekte onların yaşamında fark 
yaratacaktır. ” dedi.
Özyiğit, sanatı ve sporu kapsayan 
“Hareket” ilkesine değinerek, be-
lediyenin sanata verdiği önemin 
altını çizdi. Başkan Özyiğit, “Ye-
nişehir’de yola çıkarken 6 temel 
ilke belirledik. Bunlardan ilki, 
sanat ve sporu içeren ‘Hareket’ il-
kesiydi. Bu kapsamda gerçekleştir-
diğimiz sanat etkinlikleri oldukça 
ilgiyle takip ediliyor. Ekim ayında 
Uluslararası Yenişehir Kültür Fes-
tivali’mizi düzenledik; Özdemir 
İnce gibi değerli şairler ve yazar-
ları vatandaşlarımızla buluştur-
duk. Ardından Uluslararası Mersin 
Kushimoto Sokak Sanatçıları Fes-
tivali’mizi gerçekleştirdik. Bugün 
de 29 Ekim Cumhuriyet Bayramı 
etkinlikleri çerçevesinde, çocuk-
larımızı sanatla buluşturan bu özel 
yarışmayı gerçekleştirdik.” diye-
rek belediyenin sanata dair projele-
rine dikkat çekti.

YENİŞEHİR BELEDİYESİ GELECEĞİN 
RESSAMLARINI BULUŞTURDU

Mezitli Belediye Başkanı Ahmet 
Serkan Tuncer, kısa süre önce hal-
kın hizmetine açılan Kent Lokan-
tası ve belediye bünyesine alınarak 
yenileme işlemleri gerçekleştiri-
len, vatandaşların uğrak noktası 
olan Tandır Evi’ni ziyaret ederek 
vatandaşlarla bir araya geldi. Baş-
kan Tuncer’e, Tarsus Belediye Baş-
kanı Ali Boltaç da eşlik etti. İki 
başkan hem projelerin işleyişini 
yerinde inceledi hem de halkla sa-
mimi bir şekilde sohbet etti.
KENT LOKANTASI’NA YOĞUN 

TALEP
Ziyaretin ilk durağı, vatandaşla-
ra lezzetli ve uygun fiyatlı yemek 
imkanı sunan Kent Lokantası oldu. 
Başkanlar, lokantada yemek yi-
yerek vatandaşlarla bir araya gel-
di. Vatandaşların yoğun ilgisiyle 
karşılaşan Başkan Tuncer, halk-
tan gelen olumlu geri bildirimleri 
dikkatle dinledi. Başkan Tuncer, 
“Kent Lokantası, sosyal belediye-
cilik anlayışımızın en önemli adı-
mıdır. Burada amacımız, sadece 
uygun fiyatlı yemek sunmak değil, 

aynı zamanda insanları bir araya 
getiren sıcak bir ortam yaratmak. 
Gelen talepler ve halkımızın mem-
nuniyeti doğru yolda olduğumuzu 
gösteriyor.” dedi.
Tarsus Belediye Başkanı Ali Bol-
taç ise bu projeden duyduğu mem-
nuniyeti dile getirerek Tarsus’ta da 
benzer sosyal projeleri artırmayı 
hedeflediklerini belirtti.

TANDIR EVİ’NE 
VATANDAŞLARDAN TAM 

PUAN
Ziyaretin ikinci durağı olan Tandır 
Evi, eski zamanların kültürünü ya-
şattığı ve Mersin’de tek olduğu için 
yoğun ilgi görmeye devam ediyor. 
Başkanlar, Tandır Evi’nde tandır 
ekmeği ve yöresel ürünlerin ha-
zırlanışını yerinde izledi. Mahalle 
sakinleriyle bir araya gelen Tuncer 
ve Boltaç, tandır ateşinde pişirilen 
ekmeklerin tadına bakarak üreti-
ci kadınlara teşekkür etti. Başkan 
Tuncer, tandır evinin sadece bir 
üretim alanı olmadığını, aynı za-
manda kültürün ve geleneğin yaşa-
tıldığı bir nokta olduğunu vurgula-

dı. Her iki noktada da halkın yoğun 
ilgisiyle karşılaşan başkanlar, soh-
bet ederek vatandaşların öneri ve 
taleplerini dinledi. Mezitli’deki bu 
sosyal projelerin diğer belediyelere 
de örnek teşkil ettiğini belirten Ali 
Boltaç, Başkan Tuncer’e misafir-
perverliği için teşekkür etti.
Başkan Tuncer, Mezitli Belediyesi 
olarak halkın ihtiyaçlarını öncele-
yen sosyal projelere devam edecek-
lerini ifade ederek “Kent Lokanta-
sı ve Tandır Evi gibi projelerimiz, 
Mezitlimize değer katıyor, yakın 
zamanda vatandaşlarımız için bir-
çok farklı noktada yeni projelerle 
karşınıza çıkacağız, çalışmala-
rımız tüm hızıyla devam ediyor. 
Ücretsiz çorba dağıtım aracımız, 
ücretsiz kuaför hizmeti sunacak 
araçlarımız hazır. Çok kısa zaman 
sonra tüm bunları da hemşehrile-
rimize sunacağız. Sosyal demokrat 
belediyeler olarak Mersin’in geliş-
mesi için çalışmaya devam edece-
ğiz. Başkan Boltaç’a nazik ziyaret-
lerinden ötürü teşekkür ediyorum” 
ifadelerini kullandı.

BAŞKAN TUNCER’İN HAYATA GEÇİRDİĞİ 
SOSYAL ALANLAR YOĞUN İLGİ GÖRÜYOR

DEVA Partisi Genel Başkan Yar-
dımcısı Mehmet Emin Ekmen, ye-
rel basının son dönemde tasarruf 
genelgesi başta olmak üzere artan 
maliyetler nedeniyle yaşadığı zor-
lukları TBMM gündemine taşıdı.
DEVA Partisi Genel Başkan Yar-
dımcısı ve Mersin Milletvekili 
Mehmet Emin Ekmen, Türkiye Bü-
yük Millet Meclisi’nde (TBMM) 
basın toplantısıyla yerel basının ve 
gazetecilerin sorunlarını gündeme 
getirdi.
Türkiye’nin medya özgürlüğünde 
yaşadığı sorunlara dikkat çeken 
Ekmen, Anadolu’daki insanların 
önemli ölçüde iktidarın kontrolün-
deki ekranlarla muhatap olduğunu 
ifade etti. Google ve sosyal medya 
algoritmasının kişiye göre hareket 
ettiğini, farklı fikirleri ve muha-
lifleri kullanıcıya göstermediğini 
dile getiren Ekmen, sosyal medya 
ve diğer platformların yankı odala-

rına dönüştüğüne vurgu yaptı.
Yerel basının yaşadığı zorlukla-
ra dikkati çeken Ekmen, mevcut 
şartlar içinde yerel basının çok az 
bir kısmının basılı olarak ayakta 
kalabildiğini, yerel basının önemli 
bir kısmının web siteleri ve sosyal 
medyalar üzerinden yayıncılığına 
devam ettiğini söyledi.
Ana akım medyanın görmediği 
haberlerin yerel basın aracılığıy-
la toplumun gündemine geldiğini 
ifade eden Ekmen, “Türkiye’nin 
gerçek anlamda çoğulculuğunu, 
çeşitliliğini, renkliliğini yansıtan 
bu büyük gücün hâli nicedir diye 
sorarsak; basılı gazetelerin teker 
teker hayatlarına son verdiği Sos-
yal medya hesapları üzerinden çok 
zor şartlarda ve adeta karın toklu-
ğuna sürdürülen bir meslekle karşı 
karşıya olduğumuzu ifade etme-
miz gerekiyor” şeklinde konuştu.

EKMEN İLETİŞİM BAŞKANI EKMEN İLETİŞİM BAŞKANI 
ALTUN’A SESLENDİ YEREL ALTUN’A SESLENDİ YEREL 
BASINA KIYMAYIN, İLAN BASINA KIYMAYIN, İLAN 
ZAMMI YÜZDE 32 DEĞİL, ZAMMI YÜZDE 32 DEĞİL, 
YÜZDE 60 OLMALI!YÜZDE 60 OLMALI!

Gazetecilik, toplumun bel kemiğini 
oluşturan ve bireylerin bilgiye erişimi-
ni sağlayan hayati bir meslek dalıdır. Bu 
meslek, kamuoyunun bilgilendirilmesi, 
demokrasinin sağlanması ve toplumsal 
olayların şeffaf bir şekilde aktarılması 
açısından kritik bir rol oynamaktadır. 
Gazetecilerin yaptığı haberler, yalnız-
ca bir olayın aktarımını değil, aynı za-
manda o olayın arka planındaki sosyal, 
siyasi ve ekonomik dinamikleri de gün 
yüzüne çıkarmaktadır. Bu bağlamda, 
gazetecilik, toplumdaki seslerin duyul-
masını ve çeşitli perspektiflerin dile 
getirilmesini sağlar.
Ancak, gazetecilerin rollerini yerine 
getirirken karşılaştıkları güçlükler gi-
derek artmaktadır. Hepimizin bildiği 
gibi, gazeteci olmak cesaret ve özveri 
gerektirir. Her gün, doğru haberler ya-
parken, çeşitli tehditler ve baskılarla 
yüzleşmek zorundadırlar. Bu durum, 
yalnızca gazetecilerin değil, aynı za-
manda toplumun da büyük bir sorunu 
haline gelmiştir. Gazetecilere yönelik 
şiddet, bu meslek grubunun işlevini 
yerine getirmesini engelleyerek, de-
mokratik bir toplumun temellerini 
sarsmaktadır.
Toplumun kendisi, gazetecilere destek 
vermekle yükümlüdür. Gazetecilik, 
toplumun tüm kesimlerini kapsayan 
bir hizmet sunar ve bu hizmetin her 
birey için ulaşılabilir olması gerektiği-
ni unutmamalıyız. Bizler, gazetelerin, 
televizyonların ve dijital medyanın 

sunduğu bilgilere ihtiyaç duyarız; bu 
bilgilerin güvenilir ve tarafsız olma-
sıysa esas koşuldur. Bu nedenle, ga-
zetecilere yönelik şiddeti kınamak ve 
onların haklarını savunmak, sadece 
onların değil, hepimizin sorumluluğu-
dur. Unutmayalım ki, özgür ve bağım-
sız gazetecilik, özgür bir toplumun en 
önemli teminatıdır.
Gazeteciler mesleklerini yaparken bir-
çok zorlukla karşılaşıyorlar bazen bu 
zorluklar şiddet görmeye kadar gidiyor. 
Bunun son örneklerinden biri Balıkesir 
Burhaniye ilçesinde yaşandı. 

GAZETECİ HAKAN 
SATAROGLU’NA YAPILAN 

SALDIRIYI ŞİDDETLE KINIYORUZ.
Balikesir Burhaniye ilçesinde gazete-
cilik  yapan Hakan Sataroglu’na CHP 
Belediye meclis üyesi Nadir Bayramın 
bir restoranda  saldırması ve başında 
şişe kırması olayını şiddetle kınıyoruz. 
Konu ile ilgili bir açıklama yapan TGF 
Genel Başkanı Yılmaz Karaca meslek-

taşımız Hakan Satıroglu’na  yapı-
lan  çağdısı saldırıyı kınıyor, CHP  
genel merkezinin derhal partiden 
ihraç edilmesini,  Cumhuriyet 
savcılığının  saldırgan hakkında 
gerekli işlemlerin yapilmasını 
bekliyoruz. Meslaktasımıza geç-
miş olsun dileklerimizi  iletirken 
bu çağ dışı saldırının takipçisi 
olacağız. 

GÖZALTINA ALINDI
Gazeteci Hakan Sataroglu’na sal-
dıran CHP Belediye meclis üyesi 
Nadir Bayram’ın  gözaltına alındığı so-
ruşturmasının sürdürüldüğü öğrenildi.

YEREL GAZETECİLİK VE 
RİSKLER 

Yerel gazetecilik, kamu yararı için ya-
pılan en önemli mesleklerden biri ola-
rak öne çıkıyor. Ancak yerel gazeteci-
ler, küçük bölgelerde daha çok dikkat 
çektiği ve siyasi çekişmelerin hedefi 
haline geldiği için çeşitli zorluklarla 
karşılaşıyor. Hakan Sataroğlu’nun sal-
dırıya uğraması, bu zorlukların ne ka-
dar ciddi boyutlara ulaşabileceğini bir 
kez daha gösterdi.
Gazeteci Hakan Sataroğlu’na yapılan 
saldırı, yalnızca bireysel bir olay ola-
rak değil, basın özgürlüğüne yönelik 
bir tehdit olarak değerlendirilmeli. Bu 
olay, yerel gazetecilerin yaşadığı zor-
lukları ve mesleklerini icra ederken 
karşılaştıkları riskleri bir kez daha 

gündeme getirdi. 
Hakan Sataroğlu, mesleğini icra eder-
ken yaşadığı bu olumsuzluğa rağmen 
gazetecilik yapmaya devam edeceğini 
belirtirken, olayın takipçisi olacağını 
ve adaletin yerini bulması için mücade-
le edeceğini ifade etti. 

GAZETECİLERE ŞİDDET DURMALI 
Bu tür olayların tekrarlanmaması için 
toplumun her kesimine önemli görev-
ler düşüyor. Gazetecilere yönelik şid-
detin sona ermesi, sadece bireylerin 
değil, toplumun haber alma hakkının 
korunması anlamına geliyor.Tırmanan 
şiddete karşı artık herkesin ses yükselt-
mesi gerekli. Yaşadığımız mahallede, 
sokakta, semtte şiddetin ayak seslerini 
duymazdan, hak ihlallerini görmezden 
geliyorsak bizler de söz konusu şidde-
tin bir parçasıyız demektir. Bu nedenle, 
yaşamın her alanında şiddete karşı du-
var gibi olmalıyız. 

GAZETECİLERE YÖNELİK SALDIRILAR DURSUN
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İnsanlar, kahramanlar 
ölür; ama yaptıkları, 

hissettirdikleri, 
yaşattıkları ve en çok 
da bir kılavuz niteliği 

taşıyan fikirleri ölmez. 
Atatürk; bizde bıraktığı 

duygu, düşünce, inanç ve 
kararlılığıyla birlikte en 

çok da fikirleri ile sonsuza 
kadar yaşayacaktır.

Cumhuriyetimizin 
kurucusu Ulu Önder 

Mustafa Kemal Atatürk’ü 
ölüm yıl dönümünde hiç 

bitmeyecek hasret, minnet 
ve saygı ile anıyoruz.

Mersin Gazeteciler Cemiyeti üyemiz 
Şezen İnsel’in 
kıymetli babası 

Salih İnsel 
vefat etmiştir.

Merhuma Allah’tan rahmet kederli ailesine 
başsağlığı ve sabırlar dileriz.

Mersin Gazeteciler Cemiyeti üyemiz 
İhsan Anıl’ın 
kıymetli babası 

Cengiz Anıl 
vefat etmiştir.

Merhuma Allah’tan rahmet kederli ailesine 
başsağlığı ve sabırlar dileriz.

Mersin Gazeteciler Cemiyeti üyemiz 
Mehmet Doğaner’in 

kıymetli annesi 
Fatma Doğaner 

vefat etmiştir.
Merhumeye Allah’tan rahmet kederli ailesine 

başsağlığı ve sabırlar dileriz.

Vefat-Başsağlığı Vefat-Başsağlığı Vefat-Başsağlığı

Cumhuriyet kadınları Derneği’nin organize ettiği “Kadına Yönelik Şiddet ve Medya” konulu 
panele Mersin Gazeteciler Cemiyeti Başkanı Rüstem Kaya Tepe konuşmacı olarak katıldı.

Mersin Bitlisliler Dernek Başkanı Fırat Yalçın Mersin Gazeteciler 
Cemiyeti’ni ziyaret ederek 20-25 Kasım tarihleri arasında yapılacak olan 

Büyük Doğu ve Güneydoğu Kültür Festivaline tüm gazetecileri davet etti..

Mersin Valiliği İl Basın ve Halkla İlişkiler Müdürü Sultan 
Cihan veda ziyaretleri kapsamında Mersin Gazeteciler 
Cemiyeti ‘ni ziyaret etti.  MGC yönetimi olarak görev sü-
resinde gazetecilerin görevlerini yapmaları hususunda 
göstermiş olduğu ilgi için teşekkür eder yeni yaşamında 
mutluluklar dileriz

Mersin Yazarlar Derneği; Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün 
aramızdan ayrılışının 86.Yıl dönümünde Mersin Gazeteciler 
Cemiyeti’nde, anma ve şiir dinletisi etkinliği yaptı.

Türkiye’nin ilk Sümeroloğu, Cumhuriyetin simge isimlerinden 
değerli bilim insanı Muazzez İlmiye Çığ’a Allah’tan rahmet, aile-
sine ve sevenlerine başsağlığı ve sabırlar dileriz.
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“Basın, milletin müşterek sesidir. Bir milleti 
aydınlatma ve irşatta, bir millete muhtaç olduğu 
fikrî gıdayı vermekte, hulâsa bir milletin hedefi 
saadet olan müşterek bir istikamette yürümesini 
teminde, basın başlı başına bir kuvvet, bir 
mektep, bir rehberdir.” sözü ile Basının önemini 
vurgulamıştır. 
 
Bugün toplumun, aydınlatılmasında ve 
bilgilendirilmesinde, demokrasimizin güçlü ve 
sağlam temeller üzerine oturtulmasında, fikir 
ve düşünce hürriyetinin geliştirilmesinde, yazılı 
ve görsel medya çalışanlarına önemli görevler 
düşmektedir. 
Gazetecilik mesleği, 24 saat boyunca süren zor 
bir meslektir. 
Herkes olay yerinden kaçarken, haber alabilmek 
için olayın içine girer. 
Fedakarlık isteyen bir meslektir. 
Toplumu haberdar etmek ve üstelik bunu 
yaparken tarafsız, yorumsuz bir şekilde 
gerçekleştirmek özveri gerektirir. 
İlkeli ve dürüst olmak gazetecinin düsturudur. 
Demokrasinin vazgeçilmez bir unsuru olan basın, 
özgürce haberlerini yapabilmelidir. Halkın haber 
alma hakkı kutsaldır. 
Bunu sağlayacak ise basındır. 
Onun için basın, özgür olmalıdır. 
Ülke olarak gelişmiş bir demokrasiye, güçlü bir 
ekonomiye sahip olmak istiyorsak, o zaman özgür 
ve güçlü bir basına ihtiyacımız var demektir. 
 
Türkiye’nin içine sürüklendiği çoklu kriz hali, 
gün geçtikçe daha da derinleşiyor. Siyasal, 
toplumsal ve hukuksal alanda bu krizin en 
yoğun halini uygulayan iktidar tarafından ve 
yargı eliyle, her gün her saat kadınlar, gençler ve 
muhalifler başta olmak üzere; eşitlik, özgürlük, 
adalet ve barış isteyen, bu konuda mücadele 
veren bütün kesimler, güvenlikçi politikalarla 
susturulmaya ve cezalandırılmaya çalışılıyor. 
Bunun son halkası olarak da iktidarın bu 
güvenlikçi politikalarını teşhir eden, iktidar 
yetkililerinin suçlarını açığa çıkaran, toplumun 
sesi olan ve toplumu hakikatle buluşturan ve 
ilkeli, tarafsız ve sorumlu habercilik anlayışı 
içerisinde çalışmalarını sürdüren basın 
çalışanlarımızın bu çalışmalarından dolayı 
halkın haber alma hakkını keyfi müdahalelerle 
kısıtlanamaz. 
 
Gazetecileri susturmak, gazeteciliği 
cezalandırmak, televizyon kanallarını kapatmak; 
darbeye ve darbecilere karşı mücadeleyi 
zayıflatmaktan başka bir işe yaramaz. 
Darbe ve darbecilikle gerçekten mücadele 
edilmek isteniyorsa; gazeteciliği hedef almaktan 
derhal vazgeçilmelidir. 
Halkın haber alma ve gerçekleri öğrenme hakkı 
adına, bunu talep etmeyi ve özgür gazetecilik için 
mücadeleyi sonuna kadar sürdüreceğiz. 
 
Unutmamak gerekir ki; 
Bu antidemokratik uygulamalar sadece basın 
özgürlüğüne değil, halkın haber alma hakkına ve 
ifade özgürlüğüne de darbe niteliğindedir. 
Özgür basın baskılarla susturulamaz….!

GAZİ MUSTAFA 
KEMAL 

ATATÜRK 
Dünyadaki nüfus artışının, 
değişen tüketim alışkanlıkla-
rının, farklılaşan tüketici dav-
ranışlarının, hızlı moda akı-
mının, sürekli değişen moda 
trendlerine ayak uydurmayı 
amaçlayan ucuz ve hızlı üretim 
modelinin tekstil ve hazır gi-
yim sektöründe devasa atıkla-
rın oluşmasına neden olduğunu 
söyleyen Mersin Üniversitesi 
Güzel Sanatlar Fakültesi Doç. 
Özge Usluca Erim, Sürdürü-
lebilir Tekstil üzerine DÜN-
YA’ya açıklamalarda bulundu. 
Sürdürülebilirliğin sağlanması 
için insan ve çevre sağlığının 
korunması gerektiğini, mevcut 
ekolojik değerlerin iyileştiril-
mesini ve bu değerlerin gelece-
ğe aktarılmasına dikkat çeken 
Mersin Üniversitesi (MEÜ) 
Güzel Sanatlar Fakültesi Doç. 
Özge Usluca Erim, “Sürdürü-
lebilirlik, Tekstil sektöründeki 
yerini özellikle son 20-30 yıl 
içinde sağlamlaştırmış bir kav-
ram olarak karşımıza çıkmak-
tadır. Niteliği nicelikten üstün 
tutan ve yaşam döngüsü uzun 
ürünlerin değer kazandığı bir 
yapıyı savunmaktadır. 1980le-
rin tüketim kültürünü takiben 
1990’larda ortaya çıkan karşı 
hareketlerin 2006 yılında Mila-
no’da yayımlanan Yavaş Moda 
Bildirisi ekseninde daha orga-
nize bir yapıya bürünmesiyle 
yerini sağlamlaştırmıştır. Etik 
Moda kuramcısı, akademisyen 
Sue Thomas’a göre “sürdürü-
lebilirlik; çalışanlar, tüketen-
ler, hayvanlar, toplum ve çevre 
üzerinde pozitif tesiri bulunan 
tasarımcı, tüketici veya üretim 
biçimlerine işaret eder”. Böy-
lelikle yalnızca ekonomik kay-
gılardan ibaret olmayıp, sosyal 
sorumluluğun, doğa ve insan 
dostu üretimin egemen olduğu 
bütüncül bir yaklaşımı hedef-
ler” dedi. 

Çevre sorunlarının Dünya için 
giderek önem kazandığını üre-
ticilerin de kar etmenin tek 
yolunun daha fazla üretmek ol-
duğunu savunan bakış açılarını 
değiştirerek, kullanıcı ile satın 
aldığı ürün arasındaki ilişkinin 
değişmesi gerektiği gerçeğini 
kabul edip daha sürdürülebi-
lir üretim tekniklerini benim-
senmesi zorunda kalacakları-
nı vurgulayan Erim, “Soruna 
tekstil ve moda endüstrisi açı-
sından bakarsak, moda endüst-
risinin en önemli ekolojik ve 
etik problemlerinden birinin de 
hızlı imalat ve tüketimi empoze 
eden hızlı giysi üretimi olduğu-
nu söyleyebiliriz. Bugün moda-
nın hızlı döngüsü ucuz işçilik 
ve inanılmaz ölçüde kaynak 
kullanımına neden olan, bunun 
yanında yüksek miktarda atık 
ve çevre kirliliği oluşturan bir 
sisteme dönüşmüştür” diye ko-
nuştu. Tekstil sektöründe gö-
rülen üretim süreçlerinde yan 
ürün olarak ortaya çıkan atıkla-
rın ve kullanım sırasında veya 
sonrasında ortaya çıkan atık 
yığınlarındaki artışın insan-
lığı sürdürülebilir girişimlere 
yönlendirdiğini söyleyen Erim, 

“Tekstil sektörünün sürdürüle-
bilirliği; çevreye zararı olma-
yan veya minimum zararı olan, 
doğal veya geri dönüştürülmüş 
malzeme kullanımına, kullanı-
lan malzeme miktarının azal-
tılmasına, ürünün ve süreçlerin 
çevre odaklı olarak yeniden 
tasarlanmasına, atıkların azal-
tılmasına, yeniden kullanım, 
geri kazanım, geri dönüşüm 
veya ileri dönüşüm gibi konu-
lara odaklanabilir” ifadesini 
kullandı. 

“TEKSTİLDE 
SÜRDÜRÜLEBİLİRLİK İÇİN 

GERİ DÖNÜŞÜM ÇOK 
ÖNEMLİDİR”

Modanın insanlara toplumda 
kimlik, sosyal statü, yaratıcılık, 
yenilik konularında bir tatmin 
aracı olduğunu ve birçok olum-
suz etki barındırdığını dile ge-
tiren Erim, “Bu olumsuz etkile-
ri en aza indirebilmek için ideal 
üretim olanaklarını yaratabilir 
ve ürünleri yapanlarla kullanı-
cıları arasında etkileşimin ol-
duğu bir tasarım tarzını tercih 
edebiliriz. Bu, bizlerde toplum 
ve çevre sağlığına zarar veren 
şeyler üretme pratiğini değiş-
tirebilecek ve Max Neef’in ta-

nımladığı “ürünlere odaklı ya-
şamı destekleyen bir sistemden 
ürünlerin yaşam için hizmet 
ettiği bir sistem”e doğru geçiş 
sağlayabilecek bir gelişmedir” 
dedi. 
Giyim endüstrisinde sürdürüle-
bilirliğin önemli bir kavram ol-
duğunu söyleyen Erim, “Marka 
ya da tasarımcılar moda döngü-
sünü hızlandıran koleksiyonlar-
la hızlı modanın devamlılığını 
sürdürmektedir. Bu yaklaşım 
ile sürdürülebilirlik kavramı 
çelişmektedir. Hızlı moda siste-
minde alınan bir ürünün nesil-
den nesile aktarılacak kaliteye 
sahip olması bir yana kullanım 
ömrü oldukça kısadır. Bu du-
rum etik olmamakla beraber 
daha fazla tekstil ürününün 
atık olarak çevreye bırakılması 
demektir. Bu noktada kullanıl-
mayan tekstil ürünlerini yeni-
den değerlendirmek ya da geri 
dönüştürmek sürdürülebilirlik 
adına önemli yaklaşımlardır. 
Sürdürülebilirlik, sadece mal-
zemenin geri dönüşümü ile sağ-
lanamaz. Eski değerler ve kül-
türel izler yeni üretim ürünlerle 
tıpkı geri dönüşümde olduğu 
gibi sisteme kazandırılmalıdır” 
diye konuştu. 

“KÜLTÜREL 
SÜRDÜRÜLEBİLİRLİĞİN, 

ÇEVRE BİLİNCİ 
DUYARLILIĞINA KATKI 

SAĞLAYACAĞINI 
DÜŞÜNÜYORUM”

Geleneksel dokumacılığı gün-
deme getirmek isteyen Erim, 
kumaşın geleneksel değerini 
ve yapısal niteliğini saptayarak, 
yeniden üretim için ön hazır-
lıklara başladıklarını söyledi. 
Erim, “Bu kültürel ürünün 
sürdürülebilirliğini sağlamak 
ve kadınlara yeni iş imkânla-
rı sunmak amacıyla Mersin’de 
“Mezitli Dokuma Projesi” ve 
Ayvalık’ta “Sedefli Battaniye 

Dokuma Projesi” gerçekleş-
tirdik. Bu projeler, Tasarımcı/
Akademisyenlerden oluşan 
bir ekiple birlikte planlanmış 
ve gerçekleştirilmiştir” dedi. 
Çevreye duyarlı projeler ger-
çekleştirdiklerini söyleyen 
Erim, sürdürülebilir malzeme-
ler kullanarak, geri dönüşümü, 
ileri dönüşümü hedefledikleri-
ni söyledi. Erim, “Doğa dostu, 
çevreye duyarlı ve estetik bir 
yaklaşım benimseyerek birey-
sel sanatsal çalışmalarımı sür-
dürmekteyim. Bu üretimleri-
mi;  buluntu/ atık nesneler ile 
deneysel çalışma formları veya 
kendi kişisel tekniklerimle de-
vam ettirmekteyim. Sürdürü-
lebilirlik bağlamında çevresel 
konuların desteklendiği malze-
melerle ifade edilen ve kültürel 
sürdürülebilirliğin sağlandığı 
ortamlar yaratmanın, çevre bi-
linci duyarlılığına katkı sağla-
yacağını düşünüyorum” ifade-
sini kullandı. 
Sürdürülebilirlik adına yapılan 
çalışmaların yalnız endüstri-
yel alanda değil, aynı zamanda 
tekstil ve giyim tasarımı eğitimi 
alanlarında da akademik olarak 
geniş bir şekilde yer verilmesi 
gerektiğine dikkat çeken Erim, 
“Çevreye duyarlı, farkındalık 
oluşturacak çeşitli etkinlik ve 
organizasyonlar ile bu bilince 
sahip akademisyenler ve tasa-
rımcılar sayesinde markalar ve 
işletmeler ‘sürdürülebilirliğin 
bir tasarım stratejisi olarak’ 
belirlenmesinde öncülük ede-
bilirler. Bu doğrultuda endüst-
rideki firmalar, tasarımcılar 
ve akademisyenlerin işbirliği 
çerçevesinde çeşitli etkinlikler 
düzenlenebilir. Seminer, konfe-
rans, atölye çalışmaları gibi et-
kinliklerle daha geniş kitlelere 
ulaşılarak ‘toplumda sürdürüle-
bilirlik’ bilinci geliştirilebilir” 
dedi. 

HIZLI MODA DÖNGÜSÜ EKOLOJİK 
SORUNLARA NEDEN OLUYOR

Mersin Üniversitesi (MEÜ) Su 
Ürünleri Fakültesince, Mersin 
Körfezi’nde nesli kritik dere-
cede tükenme noktasına gel-
miş kum köpek balıklarının 
(Carcharhinus plumbeus) hem 
koruma altına alınması, hem de 
turizme kazandırılması ama-
cıyla proje yürütülüyor. Proje 
kapsamında kum köpekbalık-
larının tespitine yönelik çalış-
malar sürerken, korunması ve 
koruma sahasının ekoturizme 
kazandırılması hedefleniyor.  
Mersin Körfezi’nde 25 yılı aş-
kın süredir biyolojik çeşitlilik 
çalışan MEÜ Su Ürünleri Fa-
kültesinden Prof. Dr. Deniz 
Ayas, özellikle Mersin Üni-
versitesi’nin, kent üniversite-
si olarak biyolojik envanterin 
çıkartılmasına yönelik Mersin 
Körfezi’nde yoğun bir faaliyeti 
olduğunu söyledi. Son dönem-
de de köpek balıkları üzerine 
çalışma yürüttüklerini ifade 
eden Ayas, “Hem ülkemizde 
hem dünyada, hem Akdeniz 
baseninde nesli kritik derecede 
tükenme noktasına gelen köpek 
balıklarıyla ilgili çalışmalar 
yürütüyoruz. Bu çalışmaların 
temelinde özellikle kum köpek 
balıkları için Mersin Körfe-
zi’nin önemli bir üreme alanı 
olduğunu, daha önceki yaptı-
ğımız çalışmalarda tespit ettik. 
Bu tespitlerimiz noktasında bir 
TÜBİTAK projesi oluşturduk. 
Proje kapsamında sualtı görsel 
teknikler yardımıyla kum kö-
pekbalıklarının hangi bölgeler-
de doğum yaptıklarını, hangi 
bölgelerde toplandıklarını, han-
gi bölgeleri yavru bakım alanı 
olarak kullandıklarına dair de-
taylı tespitler yaparak, Mersin 
Körfezi’nin kum köpek balık-
ları için dünya çapında önemli 
bir üreme merkezi konumunda 

olup olmadığını ortaya çıkarta-
cağız. Tespitlerimize göre; kum 
köpek balıkları burada yavru-
luyorlar, yavruları burada bü-
yüyor. Ayrıca belli bir boya gel-
dikten sonra aile bireyleri gibi 
diğer denizleri göç ediyorlar” 
dedi. Projenin hedefinde nesli 
kritik derecede tükenme nok-
tasına gelmiş, ciddi anlamda 
koruma altında olması gereken 
türlerden kum köpekbalıkla-
rının yer aldığını vurgulayan 
Ayas, “Bu bölgenin kum köpek 
balıkları için kritik önemini or-
taya koyduğumuzda, buranın 
deniz koruma alanı olarak ilan 
edilmesi temelli bir proje ça-
lışması olacak” diye konuştu. 

“ÇOK SAYIDA DİŞİ 
BİREYİN BU BÖLGEDE 
TOPLANDIĞINI TESPİT 

ETTİK”
Köpek balıklarının turistler ta-
rafından da ilgi çeken balık tür-
leri olduğuna işaret eden Ayas, 
şöyle devam etti: “Özellikle kö-
pek balıklarının yoğun olduğu 
noktalarda dalış turizmi ağır-
lıklı ekoturizm faaliyetleri tüm 
dünyada gerçekleştiriliyor. Bu 
çalışmanın sonucunda, kum kö-
pek balıklarının toplanma alan-
larının belirlenmesiyle biz bu 
faaliyetlerin yani buradaki po-
pülasyonun aslında ekoturizm 
amaçlı dalış faaliyetleri için 
organize edilebileceğini değer-
lendiriyoruz. Özellikle Kızılde-
niz bölgesi resif köpek balıkları 
için çok önemli dalış noktaları 
olarak öne çıkıyor. Ama kum 
köpek balıkları için yüzlerce 
bireyinin toplandığı dünya üze-
rinde çok az nokta var. Bunlar-
dan birinin de Mersin Körfezi 
olduğunu düşünüyoruz. Daha 
önceki tespitlerimize göre, 
’Carcharhinus plumbeus’ dedi-

ğimiz kum köpek balıklarından 
bir türe ait çok sayıda yeni do-
ğan bireyin bu bölgede bulun-
duğunu, yavrulamak amacıyla 
çok sayıda dişi bireyin bu böl-
gede toplandığını tespit ettik. 
Özellikle yaz döneminde dişi 
grupların burada yavrulamala-
rını gerçekleştirdiğini söyleye-
biliriz.” Dalış turizminin ciddi 
bir ekonomi oluşturduğuna 
işaret eden Ayas, “Mersin de 
kum köpekbalıkları için böyle 
bir merkez olabilir. Çalışma-
larımız sonucunda gerek dalış 
turizmi, gerekse kum köpekba-
lıklarının toplandıkları yerlerde 
uzmanlar tarafından indirile-
cek demir kafeslerle insanlara 
gösterilmesi sağlanabilir” dedi. 

“AKDENİZ 
EKOSİSTEMİNDE KRİTİK 

ROLLERİ VAR”
Korunması ve ekoturizme ka-
zandırılması için çalışmalar 
yürütülen kum köpekbalıkları-
na yönelik tehditlerin de sürdü-
ğünü vurgulayan Ayas, “Köpek 
balıkları çok önemli fonksi-
yonel rolleri olan, özellikle re-
gülasyon görevi olan ve diğer 
türleri regüle eden türlerdir. O 
anlamıyla da Akdeniz ekosiste-
minde kritik rolleri var. Ve bu 
bölgede yaşayan köpek balık-
ları için en büyük tehditlerden 
birinin de aşırı avcılık faaliyet 
olduğunu görüyoruz. Özellikle 
Mersin’in doğu kesiminde yo-
ğun şekilde parakete ve uzatma 
ağlarında bireylerin çıktığını 
görüyoruz. Bu anlamda da nesli 
kritik derecede tükenme nokta-
sına gelmiş kum köpek balık-
larının, bu bölgede korunması 
ya da bu bölgenin koruma alanı 
ilan edilmesi bu türün gelece-
ği açısından önem arz ediyor” 
diye konuştu.

Kum köpekbalıkları ekoturizme kazandırılacak

Mersin İli Damızlık Sığır Yetiştiricileri Birliği Başkanı Nuri Demirbaş,
“Maliyetlerden dolayı hayvancılık sektörü tehlike altında”
Büyükbaş hayvan yetiştiricisinin artan üre-
tim maliyetleri altında ezildiğini söyleyen, 
Mersin İli Damızlık Sığır Yetiştiricileri Bir-
liği (Mersin DSYB) Başkanı Nuri Demir-
baş, ayrıca et ve süt sektöründeki denetim-
lerin arttırılması gerektiğini ifade etti. 
Hayvancılık sektöründeki girdi maliyetleri-
nin, üreticilerin karşılaştığı en büyük sorun-
ların başında geldiğini, Mersin’de hayvancı-
lık yapan çiftçilerin yem, ilaç, veterinerlik 
hizmetleri ve diğer tarımsal girdilerle karşı 
karşıya kaldığını dile getiren Nuri Demir-
baş, “Yem fiyatlarındaki dalgalanmalara 
bağlı olarak üreticilerin maliyetleri artmak-
ta ve bu da üretim sürdürülebilirliğini tehdit 
etmektedir. Yem fiyatlarına hiç müdahale 

edilmiyor. Ama süt fiyatları hep 
baskılanıyor” dedi. Hayvancılık 
sektöründe yer alan üreticilerin 
yüksek enerji ve yakıt maliyetle-
riyle baş edemediğini bu durumun, 
sektördeki kârlılığı ve sürdürüle-
bilirliği tehdit ettiğini kaydeden 
Demirbaş, “Ancak, yenilenebilir 
enerji kaynaklarının kullanımı, 
enerji verimliliğini artıran tekno-
lojilerin benimsenmesi ve çevre 
dostu çözümler, bu maliyetlerin 
düşürülmesine yardımcı olabilir. 
Hem devlet politikaları hem de özel 
sektörün katkılarıyla, enerji mali-
yetleri üzerinde etkili bir yönetim 
sağlanabilir, böylece sektördeki 
üreticilerin karşılaştığı ekonomik 
zorluklar hafifletilebilir” diye ko-
nuştu. 

“ET VE SÜT ÜRÜNLERİNDEKİ 
FAHİŞ FİYATLAR 
DENETLENMELİ”

Et ve süt ürünlerinde yaşanan gü-
vensizlik ve içeriğinin bilinmeme-
sinin  tüketicileri tedirgin ettiğini 
belirten Demirbaş, denetimlerin 
artırılması gerektiğini söyledi. De-
mirbaş, mezbaha altyapısının iyi-
leştirilmesini, et ve süt fiyatlarının 
denetlenmesini ve devlet desteği-
nin artırılması gerektiğini dile ge-
tirdi.  Demirbaş, sektörün geleceği 

ve halk sağlığı açısından daha sıkı 
denetimlerin şart olduğunu belirte-
rek, hükümetin ve ilgili kurumla-
rın bu konuda daha fazla çalışmalar 
yapması gerektiğini ifade etti. Tü-
keticilerin ne yediğini bilmemesi, 
özellikle büyük şehirlerde yaygın 
bir sorun olduğunu dile getiren De-
mirbaş, “Kırsaldaki insanlar, eti ve 
sütü nereden aldıklarını biliyorlar, 
ancak şehirlerdeki tüketiciler bu 
konuda belirsizlik yaşıyor. Resto-
ranlar ve küçük işletmelerde kayıt 
dışı et temini, güvenlik sorunları 
yaratıyor. Mersin gibi şehirlerde, 
kayıt dışı et temini ve merdiven altı 
kesimler çok fazla, bu durumda da 
denetimsizlik ve güvensizlik yara-
tıyor” dedi.  

“YAYLALARDA MEZBAHA 
TESİSLERİ OLUŞTURULMALI”

Küçükbaş ve büyükbaş hayvanla-
rın kesiminin kontrollü bir şekilde 
yapılması gerektiği söyleyen De-
mirbaş, ancak yaylalarda yapılan 
kesimlerin (şehir merkezindeki 
mezbahalara getirilip kestirilme-
sinin maliyetleri arttırmasından 
dolayı) kontrolsüz olduğu söyledi. 
Demirbaş, “Mezbaha sayısı artı-
rılmalı, yaylalarda daha küçük ve 
uygun tesisler oluşturulmalı” diye 
konuştu.
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NE HALE 
GELDİK

Türkiye’de artık toplumsal gerginlik siyaset 
arenasına da sıçramış vaziyette. Her gün 
onlarca şiddet haberine şahitlik ettiğimiz 
bu günlerde, siyasetçiler arasında bile sözlü 
sataşmalara artık fiili müdahaleler de eklendi 
ne yazık ki. Birbirini öldüresiye yumruklayan 
itişip kakışan ve kan döken vekillerimizde 
var artık. Zaten gergin ve gelecek endişesi ile 
meşgulken vatandaş, siyasetçiler arasındaki 
birlik beraberlikten, sorunları çözmekten uzak 
bu tavırlar daha da kaygılandırıyor insanımızı. 
Sözün özü görevini hakkıyla yapan, vatandaşla 
iç içe, sorunlarını çözmeye çalışan sayıları 
beş onu ancak bulan vekillerimiz de yok değil. 
Lakin bir genelleme yapacak olursak eğer, 
siyaset ne    yazık ki ülkemizde de kirlenmiş 
vaziyette.

Seçim dönemlerinde seçmenle adeta kanka 
olan siyasetçiler seçildikten sonra ne yazık ki 
ulaşılmaz insanlar olup çıkıyorlar. Tamamen 
kendi hesaplarına yönelik, vatandaşı asla 
düşünmeden, bir sonraki dönem nasıl seçilirim, 
cebimi nasıl doldururum derdine düşüyorlar. 
Bu siyasi tablo ülkemizin hangi problemini 
çözebilir takdir sizin. Çok yazık.....

* * * * * * * *

Dönüp dolaşıp sözü ekonomik sıkıntılara 
getiriyoruz ister istemez. Zira ülke gündeminin  
ilk sırasındaki yerini koruyor ekonomik 
zorluklar. Haliyle, ekonomi kötü olunca, 
İnsanlarımız geçinmekte aşırı sıkıntı çekince, 
bunun yansımasını her alanda görür olduk ne 
yazık ki. Çaresiz aile reislerinin, üniversite 
bitirse bile yıllardır iş bulamayan pırıl pırıl 
gençlerin yerine koyun kendinizi ve neler 
hissettiklerini anlamaya çalışın. Gerçekten 
çok zor bir durum. Bütün marketler, alışveriş 
merkezleri üniversite mezunu genç çalışanlarla 
dolu. Tabi bunlar bile kendilerini şanslı 
sayıyorlar, hayallerindeki işler olmadığı 
halde, bir işimiz var diye. Küresel bir sıkıntı 
yaşandığından söz edilse de bizdeki durum çok 
daha vahim ve derinden hissediliyor. Umarız 
bundan böyle bu günümüzü aratacak gelişmeler 
olmaz.

* * * * * * * *

Ah köylerimiz ah...Bir zamanlar cıvıl cıvıl dı 
köylerimiz. Okulları açıktı. Çocukların neşeli 
çığlıkları köyün her yerinden duyulurdu. 
Etkinlikler, şenlikler eksik olmazdı. Ne 
yazık ki şu anda terkedilmiş bir görüntüsü 
var güzelim köylerimizin. Öncelikle köy 
okullarının kapatılması, hemen ardından 
küçük çiftçilerin yeterince ekonomik bir getiri 
sağlamadığı için tarımı bırakıp şehirlere göç 
etmesi ve oralarda iş bulup köyden uzaklaşması 
bu hale getirdi o güzelim köyleri. Tabi köylerin 
yeni uygulamalarla merkeze bağlı mahalleler 
statüsüne alınmaları da çok etkili oldu. 
Köyde olmanın, köylü olmanın bir avantajı da 
kalmadı. 

Bundan otuz kırk yıl öncesini düşünüyorum 
da, yani köylerin o cıvıl cıvıl olduğu günleri. 
Onbeş yirmi dönüm bahçesi ya da tarlası 
olan köylüler gül gibi geçinip giderlerdi. 
Çocuklarını üniversitelerde okutur, asla geçim 
sıkıntısı çekmezler di. 

En yakınımdan, Rahmetli kayınpederimden 
biliyorum. Yirmi dönüm civarında tarlası vardı. 
Yılda iki ürün ekip biçer, kazandığı parayla 
sekiz çocuğunu aç bırakmaz, kimselere muhtaç 
olmadan yaşayıp giderlerdi. Ancak günümüzde 
yüz dönüm, hatta daha fazla tarlası, bahçesi 
olanda para kazanamadığını, dolayısı ile 
ekip biçmekten vaz geçeceğini söylüyor. Bir 
çoğu dediğini yapıyor ve vaz geçiyorlar da ne 
yazık ki. Köylerimizi yeniden canlandırmak, 
yaşanabilir cazip ve özendirici bir statüye 
kavuşturmak gerekir diye düşünüyorum. Bu 
günlerimizi aramamak dileğiyle hepinize 
sağlıklı ve huzurlu günler diliyorum...

MESKİ Genel Müdürlüğü tarafından 
Mezitli İlçesi’nde yapımına başlanacak 
olan ‘İçme Suyu Altyapı Projesi’nin Te-
mel Atma Töreni; Mersin Büyükşehir 
Belediye Başkanı Vahap Seçer’in de ka-
tılımıyla gerçekleştirildi. Tasarımı 2050 
yılı için öngörülen nüfusa göre yapılan 
proje ile Mezitli’nin içme suyu problem-
leri çözülecek. 
Hayata geçirecekleri çalışmalar ile 
Mersinlilerin daha temiz bir kentte ya-
şamasını sağlamayı hedeflediklerini 
kaydeden Seçer,  temeli atılan projenin 
merkez nüfusun yüzde 45’ini ilgilendir-
diğinden söz etti. 
5 yıl boyunca bir taraftan Mersin’e hiz-
met ederken, bir taraftan da altyapı ve 
üst yapı projelerine kadar hepsini çalış-
tıklarını ifade eden Seçer, Mersin’in 13 
ilçesine yayılacak projeleri hayata ge-
çirmeye devam edeceklerini belirtti.
MESKİ’nin toplam çalışmalarının be-
delinin 230 milyon Euro olduğunu ak-
taran Seçer, “MESKİ marifetiyle TL ba-
zında 8,3 milyar liralık yatırımlarımız 
Mersinimize hayırlı uğurlu olsun” diye 
belirtti. 
Yatırımları, vatandaşların ödediği ver-
gilerle gerçekleştirdiklerinin altını çi-
zen Seçer, “Esas olan; halkın parasını 
doğru, akılcı bir şekilde ve israf etme-
den, onların taleplerini karşılayacak 
doğru yatırımlara kanalize etmektir” 
diye konuştu.
Mersin Büyükşehir Belediyesi Mersin 
Su ve Kanalizasyon İdaresi (MESKİ) 
Genel Müdürlüğü tarafından Mezit-
li İlçesi’nde yapımına başlanacak olan 
‘İçme Suyu Altyapı Projesi’nin Temel 
Atma Töreni, Deniz Mahallesi, Koca 
Sinan Caddesi’nde Mersin Büyükşehir 
Belediye Başkanı Vahap Seçer’in de ka-
tılımıyla gerçekleştirildi.
Başkan Seçer: “Mezitli adına çok güzel 
bir yatırımı hayata geçiriyoruz”
Mersin Büyükşehir Belediye Başkanı 
Vahap Seçer, temel atma töreninde ger-
çekleştirdiği konuşmasında; yaklaşık 5 
yıldır ‘Mezitli İlçesi İçme Suyu Altyapı 
Projesi’nin üzerinde titizlikle çalıştıkla-
rından söz ederek, temel atma töreni ile 
de projenin başlangıcını yaptıklarının 
altını çizdi. Projede emeği geçen herke-
se teşekkürlerini ileten Başkan Seçer, 
“Bugün burada yaklaşık olarak 32 mil-
yon 223 bin Euro’luk, yani TL bazında 
1.2 milyar liralık bir yatırımın temel 
atma törenindeyiz. Bu projeyi en erken 
tarihte bitirmeyi amaçlıyoruz. Mezitli 
adına çok güzel bir yatırımı hayata ge-
çirmiş olacağız” dedi. 
Yaptıkları projede Mezitli’nin 2050 

yılı nüfusunu öngörerek bir çalışma 
gerçekleştirdiklerini kaydeden Baş-
kan Seçer, Mezitli’nin şu andaki resmi 
nüfusunun yaklaşık olarak 225 bin ol-
duğunu ve bunu 2050 yılında ise 600 
bin olarak öngördüklerini belirtti. İller 
Bankası’nın ve merkezi hükümetin 
Mersin Büyükşehir Belediyesi’ne kentin 
resmi nüfusuna göre bütçe aktardığını 
ancak Büyükşehir’in 2,7 milyon nüfusa 
göre hizmet ürettiğini aktaran Seçer, bu 
olumsuzluklara rağmen Mersinlilere 
yerinde ve akılcı projeler sunduklarını 
söyledi. 

“BİRÇOK PROJE 13 İLÇEMİZE 
YAYILACAK ŞEKİLDE 

HAZIRLANDI”
Mevcut imkanları en akıllı şekilde de-
ğerlendirdiklerini ve 5 yıl boyunca Mer-
sin halkına hizmet ettiklerini belirten 
Seçer, 2. hizmet dönemlerinde de aynı 
düstur, anlayış, inanç ve şevkle çalış-
malarını sürdüreceklerinin altını çizdi. 
Birbirinden değerli hizmetleri Mersin-
lilere kazandıracaklarını vurgulayan 
Seçer, ‘Mezitli İlçesi İçme Suyu Altyapı 
Projesi’nin de bunlardan bir tanesi ol-
duğunu sözlerine ekledi. 5 yıl boyunca 
bir taraftan Mersin’e hizmet ederken, 
bir taraftan da altyapı ve üst yapı proje-
lerine kadar hepsini çalıştıklarını ifade 
eden Seçer, “Şu anda 32 milyon 222 bin 
Euro’luk projenin dışında daha birçok 
proje 13 ilçemize yayılacak şekilde ha-
zırlandı, finansmanı bulundu, bir kıs-
mının inşaatı başlıyor, bir kısmı ihale 
aşamasında, bir kısmının da Cumhur-
başkanlığı Strateji ve Bütçe Başkanlı-
ğı’nda onayını bekliyoruz” ifadelerine 

yer verdi.

“BU PROJE; BUGÜNE KADAR 
ORTAYA ÇIKAN İÇME SUYU 

SORUNLARININ ÇÖZÜMÜNE 
YÖNELİK BİR YATIRIM”

‘Mezitli İlçesi İçme Suyu Altyapı Pro-
jesi’nin, merkez nüfusun yüzde 45’ini 
ilgilendirdiğinden ve 1. etabını yaptık-
larından söz eden Seçer, ilk etapta; 75. 
Yıl, İstiklal, Cumhuriyet, Davultepe, 
Seymenli, Hürriyet, Deniz ve Tece ma-
hallelerinin yer aldığını ifade etti. Seçer, 
“Bunların şebeke hatlarının yenilenme-
si ve bugüne kadar ortaya çıkan içme 
suyu sorunlarının çözümüne yönelik bir 
yatırım oluyor. Bizim bu bölgede rezer-
vuar alanlarımız ve depolarımız yoktu. 
Doğal olarak da su kesilmelerinde tekrar 
suyun gelmesi ve sisteme dolması zama-
nımızı alıyordu. Bu proje kapsamında 
depo imalatları ile bu sorunu da ortadan 
kaldırıyoruz ve içme suyu şebekesini ta-
mamen yeniliyoruz. İçmesuyu şebekesi-
ni yeni teknoloji ve boru sistemleri ile 
tamamen yeniliyoruz” dedi ve projenin 
Mezitli halkına hayırlı, uğurlu olması 
temennisinde bulundu. 
MESKİ’nin 5 yıl boyunca Tarsus’tan 
Anamur’a yatırımlarının hız kesmeden 
devam edeceğini vurgulayan Seçer, 
Mersin’in neredeyse altyapısını tama-
mının değiştirecek olan projeleri tek 
tek sıraladı. Atıksu arıtma tesislerinden 
kanalizasyona, derin deniz deşarjından 
içme suyu projelerine kadar bir dizi 
çalışmanın hayata geçirileceğini vur-
gulayan Seçer, AFD-FRIT II, EBRD, 
IFC, İller Bankası ve Büyükşehir’in öz 
kaynaklarından bu projelerin hayata 

geçirileceğini söyledi. Finansmana eriş-
menin kolay olmadığını belirten Seçer, 
“Bunlar; sabırla, sebatla, kararlılıkla, is-
tikrarla, iyi bir bürokrasiyle ve liyakatli 
kadrolarla çalışmakla oluyor. Bundan 
sonra da böyle olmaya devam edecek” 
dedi. 

“AYRIM YAPMADAN HERKESE 
ADALETLİ HİZMET GÖTÜRÜYO-

RUZ”
Cumhurbaşkanlığı Strateji ve Bütçe 
Başkanlığı’ndan onay bekleyen projeler 
de olduğunu söyleyen Seçer, nüfusun 
hızla artması nedeniyle bazı yatırımla-
rın daha da hızlanması gerektiğine de-
ğindi. Mersin’in göç alan bir kent oldu-
ğuna vurgu yapan Seçer, şu sözlere yer 
verdi:
“Mersin çok göç alıyor ama sadece yur-
dun dört bir yanından gelen insanların 
göç ettiği bir yer değil. Burası Orta 
Doğu’dan Kafkaslar’daki gelişmele-
re, Karadeniz’den Doğu Akdeniz’deki 
hareketlenmelere kadar her yerden et-
kileniyor. Onun için ‘Mersin bir küçük 
Türkiye’dir’ diyoruz, onun için ‘Mersin 
Türkiye’nin iz düşümü’ diyoruz. Mersin 
Türkiye’nin sosyal barışının korunması 
gereken en önemli kenti. Bu kentte her-
kese; partizanlık, etnik ve inanç grubu, 
sensin, bensin, zenginsin, fakirsin ayrı-
mı yapmadan adaletli hizmet götürüyo-
ruz. Türkiye’de eleştirdiğimiz sorunları 
biz kendi bölgemizde kendi elimizle ya-
ratamayız, önce kendimize bakacağız. 
Biz adalet istiyoruz, hepimiz kardeşiz. 
Bu ülke bizim. Biz Albayrak altında 
Atatürk’ümüzün önderliğinde yaşayan 
bir milletiz.”

MESKİ’DEN MESKİ’DEN 
MERSİN GENELİNEMERSİN GENELİNE
8,3 MİLYAR TL’LİK 8,3 MİLYAR TL’LİK 
YATIRIMYATIRIM

Mersin Büyükşehir Belediyesi 
Nikah Salonunda düzenlenen 
etkinliğin moderatörlüğünü 
KA.Der Mersin ŞubeBaşkanı 
İlksen Sorguç Dinçer yaparken, 
Mersin Gazeteciler Cemiye-
ti (MGC) Başkanı Kaya Tepe, 
gazeteci Hediye Eroğlu, avukat 
Fatma Demircioğlu ve akade-
misyen Emine Saraç sunumlar 
yaptı. Panelin açılışında söz 
alan Başkan Dinçer, kadına şid-
dete karşı topyekûn toplumsal 
mücadele çağrısı yaparak, der-
neğin çalışmaları ve faaliyetleri 
hakkında bilgiler verdi. Et-
kinliğin Belediye Kadın Daire 
Başkanlığının desteğiyle yapıl-
masının önemine dikkat çeken 
Dinçer, yıllarca bu birimlerin 
kurulması için verdikleri müca-
deleleri anımsattı. Dinçer, “Ül-
kemizde 1930 yılından itibaren 

çıkarılan bir dizi yasa ile önce 
belediye seçimlerine katılma, 
sonra köylerde muhtar olma 
ihtiyar meclislerine seçilme 
hakkı tanınan kadınların mil-
letvekili seçme ve seçilme hak-
ları, 5 Aralık 1934’te Anayasa 
ve Seçim Kanununda yapılan 
yasa değişikliği ile tanındı. Bu 
kazanımlarımızı daha ileriye 
taşımak için şiddeti önlemek, 
cinsiyet eşitliğini güçlendirmek 
daha sağlıklı toplumsal yapılar 
kurmak adına bir arada olmaya 
devam edeceğiz” dedi.
MGC Başkanı Kaya Tepe ise 
’medyada erkek egemenliği ve 
kullanılan dil’ başlıklı bir ko-
nuşma yaptı. Cemiyet olarak 
kentin her türlü toplumsal so-
runlarının çözümünün parçası 
olmaya gayret gösterdiklerini 
dile getiren Tepe, kadına şiddet 

sorununu ise ayrıca hassasiyet 
ile yaklaştıklarını vurguladı.
Kadına yönelik şiddette med-
yanın büyük role sahip olduğu-
nu ifade eden Tepe, “Medyanın 
yönlendirme etkisiyle alakalı 
çok ciddi bir gücü var. Bu ne-
denle tarihinin her sürecinde 
gazetecilik, yönlendirme için 
kullanılmış. Bazı  gazete, med-
ya patronları, siyasiler, çıkar ve 
menfaat odakları bu gücü leh-
lerine kullanmaya çalışmış ve 
hala çalışmakta. Bu ortamda 
kadın metalaştırılmış, kadına 
roller biçilmiş ve kadın bu rol-
lere hapsedilmiş. Televizyon 
yayınlarında bu rollerin dışı-
na çıkan kadınlar kötü göste-
rilmiş. Ya da atılan başlıklar, 
büyük puntolarla verilen man-
şetler, kullanılan görsel mal-
zemeler kadınları dikkat çek-

mek için araç haline getirmiş. 
Ve şimdi dijital çağda internet 
ortamı bu sorunu çok daha bü-
yük bir hale getirmekte. Dijital 
mecranın medya ayağında tık-
lanma, izlenme, güç elde etme 
adına kuralsızca içerikler ya-
yınlanmakta. Toplumun çökü-
şe neden olan bu tür yayınlar 
giderek daha da normalleştiril-
mekte. Özellikle internet üze-
rinden yayın yapan mecralarla 
ilgili durum çok vahim. Acilen 
bu konuda bir şeyler yapmalı-
yız” diye konuştu.

“KADINA ŞİDDETİN ÖN-
LENMESİNDE MEDYANIN 
YAPABİLECEĞİ ÇOK ŞEY 

VAR”
Gazeteci Hediye Eroğlu da ’ka-
dına yönelik şiddette medyanın 
önemi’ başlıklı sunum yap-
tı. Kadına şiddetin önlenmesi 
adına medyanın yapabileceği 
çok şey olduğunu ancak med-
yanın bunu tek başına yapma-
sının mümkün olmadığını dile 
getiren Eroğlu, “Medya bunu 
yapmaz ya da yapmak istemez 
veyahut sistem buna izin ver-
mez. Çünkü medya; algı oluş-
turmak için, yönetmek için bir 

güçtür. Bizim medyanın kadına 
şiddeti karşı değişmesi için itici 
güce ihtiyacı var. Bu itici güç 
medya okur yazarlığı ile ancak 
sağlanabilir. Buradaki kaliteli 
kitlenin toplumdaki sayısının 
arttırılması ile sağlanabilir. 
Günümüzde bu toplumsal çö-
küntüyü tetikleyen, besleyen en 
önemli mecra ise dijital ortam-
daki yayıncılık. Yalan yanlış 
etik değerlere, hukuksal norm-
lara uymadan yapılan yayınlar 
ne yazık ki hem sorunun çözü-
münden uzaklaşmamıza neden 
oluyor hem de içinden çıkama-
dığımız bir bataklığa sürüklü-
yor bizi. Bu gidişatı değiştir-
mek için evet medyaya görev 
düşüyor ama medyanın değişi-
min istemeliyiz. Sorumlu gaze-
tecilik ilkelerine bağlı yayıncı-
lık yapılmasını talep etmeliyiz. 
Bilgi kirliliği oluşturan, hedef 
gösteren, gazetecilik kisvesiyle 
zarar veren içerikler yayınlar 
önlenmeli, itibar edilmemeli, 
prim verilmemeli” şeklinde ko-
nuştu. Panelin ikinci kısmında 
ise avukat Fatma Demircioğlu 
ve akademisyen Emine Saraç, 
sunumlar yaptılar.

Mersin’de ’Kadına Şiddet Mersin’de ’Kadına Şiddet 
Paneli’ düzenlendiPaneli’ düzenlendi

https://www.sonses.tv/mersinde-kadina-siddet-paneli-duzenlendi
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Türkiye Cumhuriyeti’nin ku-
rucusu Büyük Önder Mustafa 
Kemal Atatürk, ebediyete irti-
halinin 86. yılında Mersin’de 
düzenlenen törenlerle anıldı.
Cumhuriyet Alanındaki tö-
rende Vali Ali Hamza Pehli-
van, Akdeniz Bölge ve Garni-
zon Komutanı Tuğamiral Ali 
Tuna Baysal ile Büyükşehir 
Belediye Başkanı Vahap Se-
çer Atatürk Anıtına çelenk bı-
raktı. Törende, saygı duruşun-
da bulunulmasının ardından 
İstiklal Marşı okundu. Bazı 

araç sürücüler de saat 09.05’te 
sirenlerin çalmasıyla araçla-
rından inip saygı duruşunda 
bulundu.
Mersin Kültür Merkezinde 
devam eden anma programın-
da, öğretmenlerden oluşan 
koro Atatürk’ün sevdiği şarkı-
ları seslendirdi, öğrenciler ise 
Atatürk’ün hayatını anlatan 
tiyatro oyununu sahneledi.
Öte yandan Vali Ali Hamza 
Pehlivan, 10 Kasım Atatürk’ü 
Anma Günü dolayısıyla ya-
yınladığı mesajında, “Kurtu-

luş Savaşımızın Başkomutanı, 
Türkiye Cumhuriyetimizin 
kurucusu, Türkiye Büyük 
Millet Meclisimizin ilk baş-
kanı, ilk Cumhurbaşkanımız 
Gazi Mustafa Kemal Ata-
türk’ü, ebediyete irtihalinin 
86. yılında milletçe rahmet ve 
saygı ile yad ediyoruz. Büyük 
bir azim, cesaret ve kararlı-
lıkla milletinin bağımsızlığı, 
huzur ve refahı için çalışan 
Atatürk, hayatını ülkesine ve 
ideallerine adamış, elde ettiği 
üstün başarılar ile milli tarihi-

mizde ve dünya tarihinde kalı-
cı izler bırakmış, müstesna bir 
yere sahip olmuştur. Bugünün 
nesilleri olarak bizler, Türki-
ye Cumhuriyetimize ve elde 
etmiş olduğumuz kazanımla-
rımıza, değerlerimize sahip 
çıkmak; birlik, beraberlik ve 
bütünlük içinde ülkemizi hak 
ettiği muasır medeniyetler se-
viyesinin üstüne çıkarma gay-
reti içerisinde çalışmak, çaba-
lamak, eserler ortaya koymak 
suretiyle yolumuza kararlılık-
la devam edeceğiz” dedi.

ULU ÖNDER MUSTAFA ULU ÖNDER MUSTAFA 
KEMAL ATATÜRK, KEMAL ATATÜRK, 
ÖLÜMÜNÜN 86. YILINDA ÖLÜMÜNÜN 86. YILINDA 
MERSİN’DE ANILDIMERSİN’DE ANILDI

Kadına Yönelik Şiddete Karşı 
Uluslararası Mücadele Günü her 
yıl 25 Kasım tarihinde, dünya ge-
nelinde kadına yönelik şiddetle mü-
cadeleye dikkat çekmek amacıyla 
kutlanmaktadır. Bu özel gün, 1960 
yılında Dominik Cumhuriyeti’nde 
üç kız kardeşin, Mirabal Kardeş-
leri’nin, diktatör Rafael Trujillo’ya 
karşı verdikleri mücadele nedeniy-
le öldürülmelerini anmak amacıyla 
ilan edilmiştir.
Birleşmiş Milletler tarafından 1999 
yılında ilan edilen Kadına Yönelik 
Şiddete Karşı Uluslararası Mücade-
le Günü, kadınların maruz kaldığı 
hak ihlallerine karşı küresel bir da-
yanışma çağrısı niteliği taşıyor. Bu 
özel gün, kadınların uğradığı şid-
det ve ayrımcılıkla ilgili farkında-
lık yaratmak amacıyla düzenlenen 
kampanyalar ve etkinliklerle daha 
da geniş kitlelere ulaşıyor.  
BM Genel Kurulu, 1999 yılında 25 
Kasım’ı Kadına Yönelik Şiddete 
Karşı Uluslararası Mücadele Günü 
olarak ilan etti. Bu tarihin seçil-
mesinin ardında ise, 1960 yılında 
Dominik Cumhuriyeti’nde yaşanan 
trajik bir olay yatmaktadır. 
O yıl, Mirabal Kız Kardeşler olarak 
bilinen üç kadın, diktatör Rafael 
Trujillo’nun zulmüne karşı diren-
dikleri için katledildi. Bu olay 25 
Kasım, her yıl kadına yönelik şid-
dete karşı verilen mücadelenin sim-
gesi haline geldi.
Kadına yönelik şiddet, sadece ka-
dınların değil, toplumların en bü-
yük yarasıdır. Her kadının eşit hak-
lara sahip olduğu, şiddetten uzak 
bir dünya diliyoruz.
Kadına yönelik şiddet, toplumsal 

adaletsizliğin bir yansımasıdır. Hep 
birlikte, şiddeti sona erdirmek için 
mücadele etmeye, kadınların öz-
gürlüğünü savunmaya devam ede-
ceğiz.
Kadına yönelik şiddeti sona erdir-
mek, sadece bir günün değil, her 
günün sorumluluğudur. 

KADINA YÖNELİK ŞİDDETİN 
KÜRESEL BOYUTU

Dünya genelinde kadınların ne-
redeyse üçte biri, hayatlarının bir 
döneminde şiddetin bir türüne 
maruz kalmaktadır. Kadına yöne-
lik şiddet; bireysel bir sorun değil, 
toplumsal cinsiyet eşitsizliğinin bir 
yansımasıdır. En yaygın şiddet tür-
leri şunlardır:
• Fiziksel Şiddet: Kadınların beden 
bütünlüğüne zarar veren eylemler.
• Psikolojik Şiddet: Kadınların öz-
güvenini zedeleyen ve onları kont-
rol altına almaya yönelik davranış-
lar.
• Cinsel Şiddet: İstem dışı cinsel 
ilişki ya da taciz.
• Ekonomik Şiddet: Kadınların 
ekonomik kaynaklara erişimini en-
gelleme.
Kadına yönelik şiddet, yalnızca bi-
reysel bir hak ihlali değil, aynı za-
manda bir insanlık suçudur.
25 Kasım, kadınlara yönelik şidde-
te karşı bir farkındalık günü olma-
nın ötesinde, harekete geçmek için 
bir çağrıdır. Toplum olarak, kadına 
yönelik her türlü şiddeti önlemek, 
cinsiyet eşitliğini sağlamak ve ka-
dınların haklarını savunmak için 
sorumluluk almalıyız.
Unutmayalım ki şiddetsiz bir dün-
ya mümkündür, ancak bu yalnızca 
hepimizin ortak çabasıyla gerçek-
leşebilir.

Kadına Yönelik Şiddeti 
Bitirmek Hepimizin 
Sorumluluğudur

Mersin Valisi Ali Hamza Pehlivan, 
tüm öğretmenlere sağlık, mutluluk, 
huzur ve başarı temennisinden bu-
lunarak, “Sadece bugün değil, her 
gün öğretmenlerimiz başımızın 
tacıdır” dedi. Vali Pehlivan, eşi 
Yıldız Pehlivan ile birlikte, 24 Ka-
sım Öğretmenler Günü etkinlikleri 
kapsamında emekli öğretmenler 
onuruna düzenlenen programa ka-
tıldı. Mersin Valiliğinin himaye-
sinde, İl Milli Eğitim Müdürlüğü 
tarafından Suphi Öner Öğretme-
nevinde düzenlenen programda 
konuşan Vali Pehlivan, tüm öğret-
menlerin ’24 Kasım Öğretmenler 
Günü’nü kutladı.
Emekli öğretmenlerde, öğretmen 
olarak verdikleri hizmetlerden do-
layı teşekkür eden Vali Pehlivan, 
“Önceki yıllarda emekliye ayrılmış 
olan ve bu yıl itibariyle emekliye 
ayılacak olan öğretmenlerimize 
emeklilik hayatlarında sağlıklı, 
huzurlu günler ve yarınlar temenni 
ediyorum. Sizler her biriniz, heye-
canla yola çıktınız. Değişik yer-
lerde görev yaptınız. Öğretmenlik 
mesleğini en iyi şekilde icra etme 
gayreti içerisinde oldunuz. Çocuk-
larımızı yetiştirdiniz, nesilleri ye-
tiştirdiniz. Hayata kazandırdınız. 
Onların zihinlerinin aydınlanma-
sında, gönüllerinde güzel haslet-
lerin yer almasında büyük bir rol 
üstlendiniz. Her birinin meslek sa-
hibi olması konusunda, hayatlarını 
idame ettirmeleri konusunda çok 
büyük bir pay sahibi oldunuz. On-
lara rehberlik ettiniz. Bir çoğuyla 
yıllar içerisinde değişik ortamlar-
da karşılaştınız, karşılaşıyorsunuz. 
Biliyoruz ki, yıllar geçse de mes-
leğinizle ilgili aynı duyguyu, aynı 
heyecanı taşıyorsunuz. Yetiştirdi-
ğiniz öğrencilerinizin bir yerlere 
gelmiş olduğunu görmekten dolayı 
büyük bir gurur yaşıyorsunuz. Siz 
onlarla gururlanırken, yetiştirmiş 
olduğunuz vatan evlatlarıyla gurur 
duyarken; milletimiz de devletimiz 
de sizlerle gurur duyuyor” diye ko-
nuştu. “Aslında bir eğitimcinin bir 
öğretmenin emekliliği kâğıt üze-
rinde olabilir. Ama o ruh, o duygu, 
o bakış açısı, meslek aşkı aslında 
hiçbir zaman emekli olmuyor” di-
yerek konuşmasına devam eden 
Vali Pehlivan, “Sizler ilgili mevzu-
at hükümleri gereği emekli olmuş 
olabilirsiniz ama milletimizin ve 
devletimizin, toplumumuzun, siz-
lerin bakış açısına her zaman ihti-

yacı vardır. Sizlerin nasihatlerine 
her zaman ihtiyacı vardır. Hepimi-
zin ihtiyacı vardır. Bazen kurduğu-
nuz bir cümle, bazen aktardığınız 
bir anekdot, bir anı bizlerin zih-
ninde yeni fikirler oluşturacaktır. 
Yeni düşünceler oluşmasına vesile 
olmaktır. Çünkü siz kendi döne-
minizde, kendi döneminizin şart-
larında mesleğinizi icra ettiniz ve 
tecrübe biriktirdiniz. Bir yandan 
öğrencilerinize bilgiyi aktarırken, 
hikâyeler anlatırken kendi hikâye-
lerinizi de oluşturdunuz. Her biri-
nizden toplum olarak alacağımız 
dersler, nasihatler olduğuna inanı-
yor ve sizler gibi kıymetli büyük-
lerimizle, öğretmenlerimizle bir 
araya gelip hasbihal etmekten, tec-
rübelerinizden nasiplenmekten bü-
yük bir memnuniyet duyduğumuzu 
ifade etmek istiyorum” şeklinde 
konuştu.

“SADECE BUGÜN DEĞİL, HER 
GÜN ÖĞRETMENLERİMİZ BA-

ŞIMIZIN TACIDIR”
Tüm öğretmenlere sağlık, mutlu-
luk, huzur ve başarı temennisin-
den bulunan Vali Pehlivan, şöyle 
devam etti; “Görev şehitlerimiz 
var. Öğretmen şehitlerimiz var. 
Öğretmen şehitlerimizi, bütün şe-
hitlerimizi ve gazilerimizi saygıy-
la, rahmetle anıyorum. Başöğret-
men Gazi Mustafa Kemal Atatürk 

başta olmak üzere milli mücadele 
kahramanlarımızı ki, o zorlu yıl-
larda da önemli roller üstlenen 
hem toplumun aydınlatılması hem 
mücadeleye ortak olunması konu-
sunda görev üstlenen öğretmenle-
rimizi, bütün kahramanlarımızı, 
ebediyete irtihal etmiş olan öğret-
menlerimizi saygı ve rahmetle yad 
ediyorum. Sadece bugün değil, her 
gün öğretmenlerimiz başımızın 
tacıdır.” Programda İl Milli Eği-
tim Müdürü Fazilet Durmuş ve 
emekli öğretmen Sultan Küçüker 
de bir konuşma gerçekleştirerek, 
duygu ve düşüncelerini paylaştı. 

ATİKE AKEL ORTAOKULU VE 
ÇUKUROVA İLKOKULUNU 

ZİYARET ETTİ
Mersin Valisi Ali Hamza Pehlivan 
ayrıca Toroslar ilçesi Tozkoparan 
Mahallesi’nde bulunan Atike Akel 
Ortaokulu ve Çukurova İlkokulunu 
ziyaret etti, öğretmenlerin gününü 
kutladı. ali Pehlivan, okulun öğren-
cileriyle bir araya geldi, bir süre soh-
bet etti, derslerinde başarılar diledi. 

VALİ PEHLİVAN ’ÖĞRETMEN-
LER GÜNÜ’ KONSERİNE KA-

TILDI
Öte yandan Vali Pehlivan eşi Yıldız 
Pehlivan ile birlikte, 24 Kasım Öğ-
retmenler Günü vesilesiyle kanun 
sanatçısı Şef Ahmet Baran’ın yöne-

timinde, Kültür ve Turizm Bakan-
lığı Mersin Devlet Klasik Türk Mü-
ziği Korosu tarafından düzenlenen 
konser programına katıldı.
Vali Pehlivan konser programında 
yapmış olduğu konuşmasında, “Bu 
akşam hem Öğretmenler Günü hem 
de Kadına Yönelik Şiddetle Müca-
delede Uluslararası Farkındalık 
Günü olmamız hasebiyle ’Kadın 
Bir Gül’ temalı, hem kadınlarımıza 
hem öğretmenlerimize atfen reper-
tuvarıyla, içeriğiyle özenle hazır-
lanmış bir konser gerçekleştirildi. 
Biz de hep birlikte, burada bulunan 
sanatseverlerle kıymetli öğretmen-
lerimizle birlikte dinledik, izledik. 
Şef Ahmet Baran ile Kültür ve 
Turizm Bakanlığı Mersin Devlet 
Klasik Türk Müziği Koromuzun 
saz ve ses sanatçılarını kutluyor, 
teşekkür ediyorum” dedi. Mersin 
Kültür Merkezi düzenlenen, ’Ka-
dın Bir Gül’ teması ile başta ka-
dın öğretmenler olmak üzere tüm 
öğretmenlere ithaf edilen, Mersin 
Devlet Klasik Türk Müziği Korosu 
Şef Yardımcısı ve Kanun Sanatçı 
Ahmet Baran’ın yönetiminde ger-
çekleştirilen konsere öğretmenler 
yoğun ilgi gösterdi. Konser sonun-
da plaket takdimi gerçekleştirildi. 
Vali Pehlivan ve eşi Yıldız Pehli-
van koro mensuplarına çiçek tak-
dim etti.

Vali Pehlivan: “Sadece bugün değil, her 
gün öğretmenlerimiz başımızın tacıdır”
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Gençlik ve Spor Hizmetleri Daire-
si Başkanlığının, Türkiye Satranç 
Federasyonu ile işbirliğinde orga-
nize ettiği ’8. Uluslararası Satranç 
Turnuvası’ sona erdi. Turnuvada 
dereceye girenlerin ödülleri dü-
zenlenen törenle takdim edildi. 
Turnuvaya 20 ülkeden 46 farklı un-
vanlı sporcu katıldı. 131’i yabancı 
olmak üzere toplamda 536 sporcu-
nun mücadele ettiği turnuvada bu 
yıl 3 norm çıkarıldı. Bu kapsamda; 
FM Herab Hamıdreza Ebrahımı 
IM normu, CM Demhat Zerey FM 
unvanı, WCM Ceren Tırpan WFM 
unvanı almayı hak etti.

EN İYİLER ÖDÜLLERİ ALDI
A kategorisi sıralama ödüllerin-
de birinci Sergei Lobanoc, en iyi 
Türk sporcu Demhat Zerey, en iyi 
yerel sporcu Meylis Annaberdiyev, 
50 yaş üstü en iyi sporcu Vyaches-
lav Ikonnikov, en iyi kadın sporcu 
Gülnar Mammadov oldu. B kate-
gorisi sıralama ödüllerinin birinci-

si Mahammad Baghirov, en iyi ye-
rel sporcu Yusuf Çağan Tekin, en 
iyi 50 yaş üstü sporcu Mahir De-
niz, en iyi kadın sporcu ise Sarina 
Kosari oldu. C kategorisi sıralama 
ödülleri birincisi Muslım Shirali-
yev, en iyi yerel sporcu Yücel Mert 
Öztürk, en iyi kadın sporcu ise Be-
ray Karatiken olurken, D kategori-
si sıralama ödülleri birincisi Yiğit 
Emre Suna, en iyi yerel sporcu Yi-
ğit Emre Suna, en iyi kadın sporcu 
ise Defne Bozdemir oldu.
Yenişehir Belediyesi Atatürk 
Kültür Merkezi’nde düzenlenen 
ödül töreninde dereceye giren 
sporculara ödüllerin takdim edil-
di. Stratejik düşünme becerisini 
geliştiren ve zeki hamlelerin öne 
çıktığı sporda başarılı sporculara; 
A kategorisinde 460 bin 500 TL, 
B kategorisinde 140 bin 500 TL, C 
kategorisinde 56 bin TL, D kate-
gorisinde ise 27 bin 750 TL olmak 
üzere toplam 684 bin 750 TL ödül 
verildi.

“ORGANİZASYONLARIMIZI 
HER YIL DAHA DA 
GELİŞTİRECEĞİZ”

Büyükşehir Belediyesi Genel Sek-
reter Yardımcısı Serdal Gökayaz, 
bu yıl 8.’si tamamlanan turnuvaya 
536 sporcu katıldığını belirterek, 
“Yıldan yıla gelişen organizasyo-
numuz, Türkiye ve dünya genelin-
de dikkat çeken bir organizasyona 
dönüştü” dedi. Gerçekleştirdikleri 
organizasyonlarda kaliteye önem 
verdiklerine işaret eden Gökayaz, 
“Yaptığımız çalışmalarda en çok 
üzerinde durduğumuz konulardan 
biri de kurumsallaşma. Bütün hiz-
metlerimizde kurumsal bir yapıya 
dönüşüp yıldan yıla kendisini tek-
rar eden ama gelişerek, dönüşerek 
ve artılarını da katarak ilerleyen bir 
bakış açısına sahibiz. Bu anlamda 
hizmetlerimizin hem kurumsal-
laşması, hem de gelişmesi bizim 
açımızdan büyük önem taşıyor. Or-
ganizasyonlarımızı her yıl daha da 
geliştireceğiz” diye konuştu.

“BİRÇOK ÜLKENİN MİSAFİR 
EDİLMESİ MUTLULUK VERİCİ”
Yenişehir Belediye Başkanı Ab-
dullah Özyiğit de organizasyonda 
emeği geçenlere teşekkür ederek, 
“Komşumuz Yunanistan’dan Ku-
zey Kıbrıs Türk Cumhuriyeti’ne, 
Amerika’dan Kanada’ya kadar bir-
çok ülkenin misafir edilmesi mut-
luluk verici. Satranç sporu gerçek-
ten de çok kaliteli bir zeka sporu ve 
bunun zirvesine oturan 13 yaşında 
bir Türk çocuğun olması, bizim 
için ayrı bir gurur vesilesi” dedi.

“BU TURNUVADAN 3 NORM 
ÇIKTI”

Türkiye Satranç Federasyonu 
Onursal Başkanı Gülkız Tulay ise 

turnuvaların her yıl daha iyi hale 
gelmesi için çaba sarf ettikleri-
ni ifade etti. Bütün illerin kendi-
si için kıymetli olduğunu, ancak 
Mersin’in ayrı bir yeri olduğunu 
dile getiren Tulay, “ Çünkü ben 
Tarsus’ta yaşıyorum. Çok güzel 
bir turnuva oldu. Desteklerinden 
dolayı Başkanımız Vahap Seçer’e 
ayrıca teşekkür ediyorum. Kaliteli 
olan organizasyona destek veren 
Mersin il temsilcilerine ve hakem-
lere de teşekkür ediyorum. Bu 
turnuvadan 3 norm çıktı. Her tur-
nuvada 1-2 tane norm çıkabilmesi 
için çok çaba sarf eden bizler 8. 
Uluslararası Mersin Açık Satranç 
Turnuvası’ndan 3 norm çıkarmış 
olmanın mutluluğunu yaşıyoruz” 
diye konuştu.

YARIŞMACILARDAN 
ORGANİZASYONUNA TAM 

NOT
C kategorisinde 8. olan ve En İyi 
Kadın ödülüne de layık görülerek 2 
ödülü birden alan Beren Karatiken, 
“Organizasyon başarılıydı ve çok 
güzel bir turnuvaydı” diyerek emek 
veren herkese teşekkür etti.
10 yıldır satranç sporu ile ilgilen-
diğini belirten Kadınlar B Katego-
risinde 3.’sü Ecrin Tuana Engel de 
“Mersin etabına ikinci gelişim. Çok 
kaliteli bir organizasyon. Her sene 
katılmayı düşünüyorum” dedi.
Kızlar C Kategorosinde 3. olan 
Lena Doygun ise “En çok dikkati-
mi çeken bayraklardı. Masalar çok 
güzeldi, satranç tahtaları da çok ka-
liteliydi” şeklinde konuştu.

MERSİN’DE DÜZENLENENMERSİN’DE DÜZENLENEN
’8. ULUSLARARASI SATRANÇ ’8. ULUSLARARASI SATRANÇ 
TURNUVASI’ SONA ERDİTURNUVASI’ SONA ERDİ
Mersin Büyükşehir Belediyesinin Türkiye Satranç Fede-
rasyonu ile işbirliğinde bu yıl 8.’sini organize ettiği ’Ulusla-
rarası Satranç Turnuvası’ sona erdi. Turnuvada, 20 ülke-
den 131’i yabancı toplam 536 sporcu mücadele etti.

Türkiye Kadınlar Basketbol 
Ligi’nde 12. hafta maçında Mersin 
Basketball, Fenerbahçe Gelişim’i 

74-68 skorla mağlup etti ve 
taraftarlarını sevindirdi.

MERSİN BASKETBALL, MERSİN BASKETBALL, 
FENERBAHÇE GELİŞİM’İ FENERBAHÇE GELİŞİM’İ 
YENEREK ÖNE GEÇTİYENEREK ÖNE GEÇTİ

ÇBK Mersin,
FIBA Kadınlar 

Avrupa 
Ligi'nde 

Olympiakos’u 
87-58 yenerek 

grup lideri 
oldu.

ÇBK MERSİN, ÇBK MERSİN, 
OLYMPİAKOS’U OLYMPİAKOS’U 

FARKLA FARKLA 
MAĞLUP MAĞLUP 

ETTİETTİ

Kamu Spor Oyunları’nda Mersin 
Milli Eğitim Müdürlüğü Basket-
bol Takımı, Türkiye ikincisi oldu. 
Gençlik ve Spor Bakanlığı Spor 
Hizmetleri Genel Müdürlüğü’nün 
2024 yılı faaliyet programında yer 
alan Kamu Spor Oyunları Türkiye 
finalleri başkent Ankara’da ger-
çekleştirildi. Kamu çalışanlarının 
birbirleriyle kaynaşmalarını sağ-
lamak, kurumlararası iş birliğini 

artırmak, insanların beden ve ru-
hen sağlıklı olmalarını sağlamak 
ve spor yapma alışkanlığı kazan-
dırmak amacıyla bu yıl ikincisi 
düzenlenen Kamu Spor Oyunları 
Bölge 3x3 Basketbol Türkiye fina-
linde Mersin’i Milli Eğitim Müdür-
lüğü temsil etti. Turnuvada Türkiye 
ikincisi olan Milli Eğitim Müdürlü-
ğü Basketbol Takımı, gümüş ma-
dalyayı müzesine götürdü.

Mersin Milli Eğitim 
Müdürlüğü, basketbolda 
Türkiye ikincisi oldu

Gazi Mustafa Kemal Atatürk’ün 
vefatının 86’ncı yıl dönümünde 
Mersin’de sporcular, boardları ile 
ay ve yıldız yaparak kumsalda bay-
rak açtı.
Cumhuriyetin kurucusu Gazi Mus-
tafa Kemal Atatürk’ün vefatının 
86’ncı yıl dönümü dolayısıyla ülke 
genelinde olduğu gibi Mersin’de 
de farklı programlar gerçekleşti-

rildi. Mersin’de Akdeniz Doğa ve 
Su Sporları Spor Kulübü de 10 Ka-
sım’da kentteki Fenerbahçe Meyda-
nı sahilinde bir anma yaptı. Mer-
sin’de bir yıldır Stand Up Paddle 
Boardla uğraşan 50 sporcu boardla-
rı ile ay ve yıldız yaparak kumsalda 
bayrak açtı. Saat 9’u 5 geçe yapılan 
etkinlikte sahilde yürüyüş yapan 
vatandaşlar da katıldı.

Sporcular kumsalda
boardları ile ay yıldız oluşturdu
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